
 

  

 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Spoplatnené 
parkovanie v Dúbravke 

STRANA 5 

V  F E B R U Á R O V O M  Č Í S L E  N Á J D E T E :  

STRANA 23 

STRANY 8 

Aké pravidlá 
má netiketa? 

STRANA 22 

STRANY 10 – 11 

Svoje obete 
si podvodníci vytypujú 

STRANY 12 – 13 

Box je aj funkčná 
sebaobrana 

Naše tulene 
sú najstaršie 

Prvé majstrovstvá 
v stolnom tenise 

M E S A Č N Í K  V Š E T K Ý C H  D Ú B R A V Č A N O V  R O Č N Í K  X X V  Č Í S L O  2 / 2 0 2 4  

Š M E J D I  S A P R E Z L I E K A L I  Z A L E K Á ROV,  P O Š TÁ ROV I  BA N K Á ROV  

Rok 2024: Park aj parkovanie 
Ajv tomto roku sa môžu 

dúbravské kluby, orga-
nizácie, združenia uchádzať 
o granty v oblasti sociálnej,
školstva, vzdelávania, kultú-
ry, športu aj na kontajnerové
stojiská. Prihlásiť sa dá do
konca marca. 

LUCIA MARCINÁTOVÁ 

K Park v Dúbravke, revitalizácia 
multifunkčného ihriska na Lysá-
kovej, workoutu v Parku Pekníko-
va, zateplenie materskej školy či 
obnova toaliet v kultúrnom dome. 
Nazreli sme do plánov mestskej 
časti na tento rok, navštívili jednot-
livé oddelenia, porozprávali sa, čo 
chystajú, aké akcie a kedy pripravu-
jú a čo čaká Dúbravčanov tento rok. 
Prehľad nájdete na 2. a 3. strane. 
Plány Bratislavského samosprávne-
ho kraja priblížil župan Juraj Droba 
na 14. a 15. strane. 

Mestská parkovacia politika mie-
ri do Dúbravky. Tento rok by sa 
malo regulovať parkovanie v zó-
nach Podvornice a Záluhy východ. 
Informácie o takzvanom PAAS pri-
nášame na 5. strane. 

Navštívili sme aj okresnú proku-
rátorku pre Bratislava IV, aby sme 
priblížili praktiky súčasných „šmej-
dov“, nové formy podvodov najmä 
na skôr narodených. Tento rok plá-
nuje posilniť edukáciu a informo-
vanosť seniorov v Dúbravke, keďže 
počet prípadov stúpa. 

Prokurátorka Lucia Štefanková 
hovorí o organizovaných podvo-
doch zo zahraničia, pri ktorých čas-
to prichádzajú seniori aj o celoživot-
né úspory. Na 10. a 11. strane radí, 
ako sa nenachytať, kam sa obrátiť a 
hovorí aj o potrebnej všímavosti a 
starostlivosti o svojich blízkych, ro-
dičov, susedov. 

K V Í ZOVA N I E  V D O M E  K U LT Ú RY S P OJ I LO  Ž I A KOV  A J  G E N E R ÁC I E  

Školy sa stretli vo veľkom finále 
M iestni poslanci Karina Remišo-

vá, Pavol Jančovič a Richard Ša-
fárik vlani iniciovali projekt pre žiakov 
druhého stupňa s názvom Dúbravská 
4ka Liga. Deti v ňom počas školského 
roka zbierajú body za športové i ne-
športové súťaže pre svoju školu. Nako-
niec vyhrá škola, ktorá počas školské-
ho roka získa najviac bodov. Cieľom 
je povzbudiť zdravú súťaživosť, učiť 
žiakov disciplíne a fungovaniu jednot-
livca, ktorý je súčasťou tímu. 

Pred Vianocami žiaci súťažili vo 
vedomostnom kvíze. Najskôr v škol-
skom kole online formou, potom po-
čas veľkého finále v Dome kultúry 
Dúbravka, ktorého sa zúčastnilo 39 
žiakov druhého stupňa štyroch zá-

kladných škôl. Každú školu reprezen-
tovalo desať žiakov v dvoch tímoch, 
pričom v tíme mali zastúpenie všetky 
ročníky druhého stupňa. 

Každá škola mala počas finále k 
dispozícii svojho senior ambasádora 

– aktívnu seniorku z Dúbravky, ktorej 
pomoc mohol tím využiť jedenkrát po-
čas kvízu ako žolíka. 

Najúspešnejšou školou v „televíz-
nom" finále bola ZŠ Sokolíkova, oba 
jej tímy sa dopracovali do celkového 
finále kvízu. 

Po samotnom finále sa o slovo 
prihlásili učitelia z troch škôl: zo ZŠ 
Beňovského, ZŠ Nejedlého a ZŠ Soko-
líkova, ktorí vytvorili šesťčlenný tím 
a nastúpili proti víťazovi kvízu. Kvíz 
moderovali poslanci Pavol Jančovič 
a Richard Šafárik. Podujatie okrem 
súťaženia a vedomostí podporilo aj 
medzigeneračné stretnutia a vzá-
jomnu pomoc v praxi. 

(dš, lum) 



 

 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

    

 

 
 

 

  

 

 

  
 
  

 

 
 
 

 
 

 

  

 
 
 

  
 
 

 
 

 
 

 

 

 
  
 
 

  
 

strana 2 T É M A  Č Í S L A  

Č O  P L Á N U J E  D Ú B R A V K A  V  R O K U  2 0 2 4 ?  K E D Y  B U D Ú  D Ú B R A V S K É  H O D Y  A  A K É  

Rok 2024: Nové stromy, kvety, park, 
Rok či roky s pandémiou,

roky s vojnou, rok volieb,
aký bude ten 2024? Čo plá-
nuje Dúbravka? Aké zmeny
avizuje hlavné mesto či Bra-
tislavský samosprávny kraj?
Dúbravka plánuje a pracuje
súčasne. Na čom a čo chystá,
sme zisťovali na jednotli-
vých oddeleniach miestneho 
úradu. 

LUCIA MARCINÁTOVÁ 

Zmeny, ktoré prehliadne zrejme iba 
málokto. Zmeny okolo nás. Väčšie či 
menšie na ihriskách, športoviskách, 
parkoch, no aj drobné každodenné v 
uliciach. Všetko zastrešuje Oddelenie 
životného prostredia, odborní zamest-
nanci i pracovníci v teréne. 

Dúbravčania si vlani spoločne vy-
bojovali K Park. Nové športovo-oddy-
chové miesto v mestskej časti vznikne 
na starej asfaltovej ploche na Bilíkovej 
ulici. Oddelenie životného prostredia 
k nemu plánuje doplniť aj LOX skrin-
ku so športovým vybavením, vlani 
také osadili aj do Parku Pekníkova či 
k multifunkčnému ihrisku pri Dune. 

V súvislosti s ihriskami mestská časť 
pripravuje revitalizáciu detských ihrísk 
na Bilíkovej 13, Ulici kpt. Rašu 14 ne-
ďaleko reštaurácie, ihriska na Homo-
lovej pod Materskou školou Cabanova 
a dvoch ihrísk v areáloch materských 
škôl – MŠ Pri kríži a MŠ Ožvoldíkova. 
Na ihrisku Bublinka na Ožvoldíkovej, 
Karola Adlera pri tanečnej škole či na 
Cabanovej 5 pripravuje mestská časť 
osadenie tienidiel pieskovísk. 

„Pracovať budeme aj na športovis-
kách, revitalizácie sa v tomto roku 
dočká workoutová zóna v Parku Pek-
níkova a aj multifunkčné ihrisko na 
Lysákovej,“ hovorí Mária Smiešková, 
vedúca oddelenia životného prostre-
dia. „Plánujeme aj nové pitné fontány, 
ale tiež pokračovať v opravách a výme-
ne mestského mobiliáru.“ 

STROMY, ZÁHONY, PARČÍK 

Aj tento rok chce mestská časť 
pokračovať v pestrom kvetinovom 
projekte. Ide o záhony cibuľovín v 
trávnatých porastoch, ktoré vítajú 
jar rozkvitnutím vo viacerých lokali-
tách. Na jar má zasadiť dvesto metrov 
štvorcových letných cibuľovín a na je-
seň tristo metrov štvorcových záhonov 
jarných cibuľovín. 

V súvislosti so zeleňou a verejným 
priestorom má mestská časť pokračo-
vať vo výsadbe stromov a v starostli-
vosti o zeleň. „Pripravujeme výsadbu 
44 stromov a tiež výrub injektovaných 
inváznych stromov a prípravu výsadby 
na Drobného ulici,“ vraví Mária Smieš-
ková. Dodáva, že oddelenie bude po-

PLÁNY NA ROK 2024 – VÝBER 
Zateplenie a rekonštrukcia 
strechy miestneho úradu 
Žatevná 4 
Zateplenie Materskej školy 
Damborského 
Rekonštrukcia toaliet v dru-
hej časti foyer Domu kultúry 
Dúbravka a na ZŠ Sokolíko-
va 
Rekonštrukcia kuchyne 
Základná škola Sokolíkova 
Fotovoltika na Materskej 
škole Cabanova 
Rezidenčné parkovanie 
PAAS  - zóna DU1 

Revitalizácia územia 
amfiteátra na Valachovej 
Štúdia revitalizácie územia 
Jadranskej ulice 
Projekt rekonštrukcie 
športového areálu pri  ZŠ 
Beňovského 
44 zasadených stromov 
v mestskej časti 
300 metrov štvorcových 
záhonov jarných cibuľovín 
200 metrov štvorcových 
letných cibuľovín 
Nový K Park na Bilíkovej 
ulici 

Nový K Park má vzniknúť na ploche na Bilíkovej ulici. 

kračovať v bezpečnostných, zdravot-
ných, výchovných rezoch stromov i 
obnove náterov mladých stromov, 
údržbe stromov – dokúpenie vakov a 
manžiet. 

V prípade získania externých zdro-
jov z grantov a dotácií má mestská 
časť pripravený projekt parčíku na Ža-
tevnej či výsadby nového trvalkového 
záhonu a stromov v priestore Žatevná 
10 – Karola Adlera 3. 

PARKOVANIE A PROJEKTY 

Veľkou zmenou nielen v Dúbravke 
prechádza parkovanie. Hlavné mesto 
rozširuje systém PAAS – Bratislav-
ský parkovací asistent aj do mestskej 
časti. Prvé regulované časti zóny DU1, 
kde bude možné parkovať len na vy-
značených parkovacích miestach ale-
bo parkovacích pásoch, majú byť Pod-
vornice východ a Záluhy východ. 

„Územie je ohraničené komuniká-
ciami Harmincova ulica, diaľnica D2, 
ulica M. Sch. Trnavského v pokračo-
vaní Saratovská ulica a Dúbravčická 
ulica,“ približuje vedúci Oddelenia 
územného rozvoja Pavel Gašparovič. 
„Naše oddelenie plánuje pokračovať 
tiež v priebežnom opravovaní výtlkov. 
Preferované budú ulice a chodníky, 
na ktorých by poškodenia povrchov 
mohlo bezprostredne ohrozovať bez-
pečnosť premávky a chodcov.“ 

Podobne ako vlani Nejedlého ulica, 
mestská časť chce pripraviť a kom-
plexne obnoviť aj vybranú komuni-
káciu v Dúbravke alebo po schválení 
Krajským dopravným inšpektorátom 
osádzať spomaľovače na uliciach 
podľa požiadaviek obyvateľov, obno-
vovať a vymieňať dopravné značenia i 
priechody pre chodcov najmä pri ma-
terských a základných školách. 

Oddelenie územného rozvoja chys-

Revitalizácia detských ihrísk 
- Bilíkova 13, Kpt. Rašu 14,  
Homolova 
Revitalizácia multifunkčné-
ho ihriska Lysákova 
Revitalizácia workoutovej 
zóny v Parku Pekníkova 
Nová pitná fontána 
Tienidlá pieskovísk pre ihris-
ká – Karola Adlera, Cabano-
va 5, Ožvoldíkova-Bublinka 
Revitalizácia časti ihrísk v 
areáloch Materskej školy Pri 
kríži a Ožvoldíkova 

tá i viaceré projekty pre verejný pries-
tor a štúdie. „Tento rok plánujeme 
projektovú prípravu na rekonštrukciu 
športového areálu pri Základnej škole 
Beňovského – návrh a zabezpečenie 
realizácie zatrávneného futbalového 
ihriska vrátane zavlažovania, bežeckej 
dráhy, ihrísk pre basketbal a volejbal a 
tiež projektovú prípravu pokračovania 
revitalizácie pešej zóny od reštaurá-
cie po ulicu Bagarova,“ hovorí vedúci 
oddelenia. „Pripravíme aj územie 
pre realizáciu K-Parku na Bilíkovej. 
Príprava územia spočíva v odstránení 
starých asfaltových a betónových po-
vrchov a múrov ako podklad pre osa-
denie plôch a prvkov K-Parku.“ 

Oddelenie pracuje aj na dopravno-
-technickej úprave rozšírenia možnos-
ti parkovania na komunikácii v Galla-
yovej ulici či štúdii využitia územia 
areálu Duna so zameraním na vodozá-
držné opatrenia a štúdii revitalizácie 
územia Jadranskej ulice. 

KUCHYNE, TOALETY, 
ZATEPLENIE 

Nielen na ihriskách či verejných 
priestoroch. Mestská časť plánuje 
opravy aj vo vnútri, vo svojich budo-
vách, školách či v kultúrnom dome. 
Niektoré sú závislé od získania exter-
ných zdrojov - z dotácií a grantov, o 
ktoré sa mestská časť uchádzala alebo 
ich plánuje podať. 

„Aj tento rok budeme pokračovať v 
rekonštrukcii školských kuchýň,“ pre-
zrádza František Novák, vedúci Odde-
lenia hospodárskej správy miestneho 
úradu. 

Počas letných prázdnin by sa tak 
malo pracovať v kuchyni na Základ-
nej škole Sokolíkova, v ktorej mestská 
časť plánuje rekonštrukciu toaliet. 

Nové toalety, respektíve druhá stra-
na verejných toaliet, sú na pláne aj v 
Dome kultúry Dúbravka. Uplynulý 
rok mestská časť rekonštruovala WC 
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N O V I N K Y  P R I P R A V U J E  M I E S T N Y  Ú R A D  

zateplenie úradu 
VÝBER Z PODUJATÍ ROKA 2024 

3. február – Dúbravský ples – v petanque – Park Pekníkova 
Dom kultúry Dúbravka 31. august – Zábavné 
10. február – beh ČSOB zim- popoludnie s hasičmi 
ná séria – štart od Rosničky – Park Pekníkova 
16. február – Cigánski diabli 7. september – Spomienka 
– Dom kultúry Dúbravka na Deža – Záver kultúrneho 
11. marec – Medzinárod- leta – Park na Fedákovej 
ný deň žien – Dom kultúry 21. september – NAJ pes – 
Dúbravka lúka pri Koprivnici 
19. marec – Predchádzanie 27. – 29. september 
podvodom na senioroch a – Dúbravské hody 
bezpečnosť – Dom kultúry 12. október – Šarkaniáda 
Dúbravka – Park Pekníkova 
22. a 23. marec – Veľkonoč- 22. október – Slávnostný 
ný jarmok – Dom kultúry galavečer seniorov 
Dúbravka – Dom kultúry Dúbravka 
25. apríl – Dúbravská kvapka 28. október – Strašidelná 
krvi – KC Fontána párty a lampiónový sprievod 
30. apríl – Stavanie mája – – Dom kultúry Dúbravka 
Dom kultúry Dúbravka 

22. november – Sisa Sklov-13. máj – Deň matiek 
ská – Dom kultúry Dúbravka – Dom kultúry Dúbravka 
28. november – Dúbravská 21. máj – Športové hry 
kvapka krvi – KC Fontána seniorov Dúbravky a Deň 
1. december – Otvorenie zdravia – Park Pekníkova 
adventu v Dúbravke – Dom 1. jún – Medzinárodný deň 
kultúry Dúbravka detí – Dom kultúry 
6. december – Mikuláš – Dúbravka 
Dom kultúry Dúbravka 7. a 8. jún – Čerešňový 

juniáles a Dúbravský 13. a 14. december – Via-
remeselný festival – Dom nočné trhy – Dom kultúry 
kultúry Dúbravka Dúbravka 
22. jún – Retro deň – Otvo- 21. december – Klobásový 
renie kultúrneho leta – Park festival a Dúbravský ľado-
Pekníkova vý medveď – Dom kultúry 
27. august – Turnaj seniorov Dúbravka 

V YŠ Š I E  DA N E  A P O P L AT K Y Z A O D PA D  

Zateplia úrad aj škôlku 
Viac ako milión eur dostane mestská časť vo forme projek-

tov v rámci opatrenia Znižovanie energetickej náročnos-
ti budov v Bratislavskom samosprávnom kraji. Zateplenia
sa dočká Materská škola Damborského a objekt miestneho
úradu. 

Vlani menili bratislavské mest- odborného vzdelávania a prípravy 
ské časti poplatky v materských a (COVP) a pri zvyšovaní energetickej 
základných školách, teraz čakajú efektívnosti budov. 
obyvateľov vyššie dane z nehnu- Koncom roka sa na Úrade Bra-
teľností či nové poplatky za odvoz tislavského samosprávneho kraja 
komunálneho odpadu. Pri dani z uskutočnilo aj ôsme zasadnutie 
nehnuteľnosti je nárast v priemere Rady partnerstva pre integrovaný 
o 35 percent pre domy a byty a pri územný rozvoj Bratislavského kraja 
poplatkoch za odpad ide o 30 per- na roky 2021-2027. Hlavnou témou 
centný nárast. Vyplýva to z návr- bola podpora 18 projektových zá-
hov všeobecne záväzných nariadení merov, pričom dva z celokrajských 
(VZN), ktoré schválili v decembri projektov zmenia aj Dúbravku. 
mestskí poslanci. „Ďakujem všetkým kolegom z 

Bratislavskí poslanci na tomto za- úradu na čele s pánom prednostom, 
sadnutí odobrili aj rozpočet na roky ktorí na projektoch pracovali a bez 
2024 – 2026 a tiež úpravu štatútu ktorých by projekty neboli úspeš-
hlavného mesta, vďaka čomu do- né, zamestnancom BSK za dobré 
stanú mestské časti viac peňazí na rady a konzultácie a členom Rady 
dofinancovanie materských škôl. partnerstva za schválenie. Ide o viac 

Hlasovanie poslancov prinieslo aj ako milión eur pre Dúbravku,“ pri-
významný posun v dlhoročnej bra- blížil starosta Martin Zaťovič. Prvý 
tislavskej kauze týkajúcej sa prenáj- sa týka budovy miestneho úradu na 
mu budovy reštaurácie a amfiteátra Žatevnej 4, kde je zámerom Zvyšo-
na Devíne. vanie energetickej účinnosti budovy 

Rozpočet na tento rok schválili miestneho úradu – zateplenie a rie-
v decembri i župní poslanci. Z cel- šenie havarijného stavu strechy. 
kového pohľadu najviac finančných Druhým projektom je obnova bu-
prostriedkov pôjde do oblasti vzde- dovy Materskej školy Damborského 
lávania, a to 108 miliónov eur. Župa - zníženie energetickej náročnosti 
bude pokračovať v realizácií centier objektu. (lum) 

Čerešňový juniáles je plánovaný na 7. a 8. júna. Foto: Lucia Marcinátová 

na pravej strane foyer. Mestská časť 
plánuje v súvislosti s kultúrnym do-
mom tento rok pripraviť aj projekt re-
konštrukcie strechy a zateplenia. 

Výraznou plánovanou zmenou je 
tiež zateplenie Materskej školy Dam-
borského či budovy miestneho úra-
du na Žatevnej 4. K pripravovaným 
projektom patrí aj fotovoltika na 
Materskej škole Cabanova, v prípade 
získania financií z Fondu na podporu 
športu rekonštrukcia malej telocvične 
na Základnej škole Beňovského a pri 
získaní prostriedkov z Plánu obnovy 
prerobenie bývalých priestorov Ro-
dinného centra Macko na triedy ma-
terskej školy. 

JUNIORI, SENIORI, 
ZBIERKY, PODUJATIA 

Deti, dospelí, neľahké nové výzvy 
počas pandémie, prevencie na ško-
lách aj medzi seniormi, zbierky, pred-
nášky, opatrovanie, rozvoz obedov. 

ností prichádza Oddelenie sociálnych 
vecí a zdravotníctva každý rok aj s no-
vinkami. 

Vlani oživilo darcovstvo krvi v Kul-
túrnom centre fontána, tento rok chce 
namiesto jedného hromadného od-
beru dve Dúbravské kvapky krvi – na 
jar a na jeseň. K plánom patrí aj kúpa 
nového auta na rozvoz stravy pre se-
niorov. Oddelenie má pokračovať aj 
v organizácií podujatí– prednáškach 
pre rodičov a seniorov, pravidelnom 
vítaní narodených Dúbravčanov, po-
sedeniach jubilantov či zbierkach 
školských pomôcok i adresnom zbie-
raní vianočných darčekov pre deti – 
zbierka Staň sa Ježiškom. 

Akcie, či už tradičné a obľúbené, ale 
i novinky, pripravuje oddelenie kultú-
ry či referát športu. Vedúca oddelenia 
kultúry Beáta Vaculová poradila, aké 
termíny si zapísať do kalendárov, kedy 
sa chystajú Dúbravské hody, Retro 
deň či hľadanie toho NAJ psa Dúbrav-
ky. Vyzerá, že nuda v mestskej časti 

Okrem bežných a pravidelných čin- nebude. Dúbravské hody budú od 27. do 29. septembra. Foto: Lucia Marcinátová 
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Z ohorkov 
spravia cesty 

Spoločnosť OLO začína
so zberom cigaretových

ohorkov na bratislavských
podujatiach. Vzniknú z nich
asfaltové cesty. 

Viac ako polovica ohorkov z ci-
gariet končí na zemi. V cigareto-
vých filtroch sa pritom nachádzajú 
toxické a karcinogénne látky, ktoré 
vplyvom dažďov kontaminujú pôdu, 
vodu aj ekosystém rastlín a živočí-
chov. 

Hlavné mesto, spoločnosti OLO, 
SPAK-EKO a recyklátor EcoButt 
rozširujú od nového roka zber odpa-
du na bratislavských podujatiach o 
nádoby na cigaretové ohorky. Tento 
odpad z bežných a elektronických 
cigariet sa spracuje na prímes do as-
faltových ciest. Cieľom je čistejšie a 
cirkulárnejšie mesto. 

Pilotný zber ohorkov spustilo OLO 
už počas vianočných trhoch. Na po-
dujatiach, ktoré organizuje hlavné 
mesto alebo sa konajú pod záštitou 
primátora, osadí špeciálne nádoby 
na zber ohorkov súčasťou. Organizá-
tori ostatných podujatí si môžu túto 
službu objednať z ponuky zberných 
nádob od spoločnosti OLO. 

„Filtre z cigaretových ohorkov 
vyzbierané na podujatiach dokáže-
me zrecyklovať na Acetyl-celulózové 
vlákna, ktoré poslúžia ako prímes do 
asfaltových ciest. Primárnu surovinu 
tak môžeme nahradiť druhotnou su-
rovinou vyrobenou z odpadu. Prvá 
cesta z recyklovaných cigaretových 
ohorkov vznikla v Žiari nad Hronom 
a ide o svetový unikát,“ hovorí Hugo 
Repáň, konateľ EcoButt, s.r.o. 

Do nádob na zber cigaretových 
ohorkov patria ohorky z bežných 
cigariet a aj tie zo zariadení na na-
hrievaný tabak. Tekuté náplne do 
e-cigariet a Vappe patria do čiernych 
nádob na zmesový komunálny od-
pad. Jednorazové aj nabíjateľné oba-
ly z e-cigariet je potrebné odovzdať 
ako elektro-odpad na zberný dvor. 

(red) 

M I E S T N Y  S P O L O K  Č E R V E N É H O  K R Í Ž A  V  R O K U  2 0 2 3  

Ľudskosť prináša nádej 
Nakaždom malom či 

veľkom prejave ľud-
skosti a láskavosti záleží. 
Ľudskosť prináša nádej a 
ešte viac ľudskosti. Tá spája
aj dobrovoľníkov Sloven-
ského Červeného kríža so 
všetkými ostatnými dobro-
voľníkmi Červeného kríža 
a Červeného polmesiaca na 
celom svete. 

Tak ako každý rok sme si 5. decem-
bra pripomenuli Medzinárodný deň 
dobrovoľníkov. Chceme vyzdvihnúť 
a poďakovať sa aj my, členovia Miest-
neho spolku Slovenského Červeného 
kríža (MS SČK) v Dúbravke, všetkým, 
ktorí venujú svoj čas a energiu tým, 
ktorí potrebujú pomoc. 

Spolupráca s Radou seniorov, Jed-
notou dôchodcov a ďalšími organi-
záciami nám pomáha rozvíjať medzi-
generačnú spoluprácu, plniť projekt 
„Seniori seniorom“, či zapájať sa do 
aktivít v projekte „Chodíme pešo“, kto-
rý je zameraný najmä na staršie roční-
ky Dúbravčanov. 

SPOLUPRÁCA 
SO STREDNÝMI ŠKOLAMI 

V roku 2023 sme naše pravidelné 
činnosti spolku intenzívnejšie nasme-
rovali v medzigeneračnom snažení aj 
na mladú generáciu. A nešlo len o rok-
mi overenú spoluprácu s materskými 
školami či ukážkami prvej pomoci na 
základných školách. 

Stretla som sa s riaditeľkami a ria-
diteľmi stredných škôl, nadviazali sme 
spoluprácu aj so strednými školami v 
Dúbravke. S členmi Komisie školstva a 
mládeže sme si rozdelili úlohy a nav-
štívili prvé dve dúbravské stredné ško-
ly. Ďalšie nás čakajú v tomto roku. 

Na SPŠE Karola Adlera zorganizo-
vali vicestarosta Marián Bohunský s 
našimi členkami Janou Drobovou a 
s podpredsedníčkou Miestneho spol-

Členky miestneho spolku pravidelne pomáhajú pri charitatívnej potravinovej zbierke Kauf-
landu. Foto: Branislav Semančík 

ku SČK Evou Považanovou „Hodinu o 
Červenom kríži“ pre študentov prvých 
ročníkov. Beseda bola spojená s od-
borným výkladom a projekciou Vod-
nej záchrannej služby SČK s lektorom 
a vedúcim bratislavských záchranárov, 
pánom Michalom Baranom. 

Na Strednej odbornej škole na 
Bullovej, ktorá má svojich dobrovoľní-
kov sociálnej práce, besedovali so štu-
dentami poslankyňa Karina Remišová 
s našimi členkami Evou Považanovou 
a Janou Drobovou a vicestarostom 
Mariánom Bohunským. O tom, že be-
sedy mali význam svedčí tiež fakt, že sa 
po nich k nám prihlásila desiatka mla-
dých dobrovoľníkov. 

ZBIERKA AJ KVAPKA KRVI 

V uplynulom roku máme za sebou 
aj veľa ďalších aktivít, sociálnej i hu-
manitárnej práce. Spomeniem pomoc 
pri kultúrnych alebo športových po-
dujatiach, ktoré organizuje mestská 
časť alebo návštevy Domova dôchod-
cov na Hanulovej, pod vedením Márie 
Kusalíkovej, či rozvíjanie susedskej 
výpomoci. Členovia a dobrovoľníci sú 
každoročne aktívni aj pri charitatívnej 
potravinovej zbierke, ktorú organizuje 
spoločnosť Kaufland so Slovenským 
Červeným krížom. Spolu s Oddelením 
sociálnych vecí a zdravotníctva pomá-
hame pri rozvoze potravinárskych ba-

líčkov tak, aby sa dostali všetkým tým, 
ktorým to pomôže, a to predovšetkým 
nevládnym spoluobčanom. 

Som veľmi rada, že sme mohli v spo-
lupráci s Oddelením sociálnych vecí a 
zdravotníctva miestneho úradu a jeho 
vedúcou Dominikou Malačinovou, ako 
aj poslancom Štefanom Macejákom, 
opäť zorganizovať darcovstvo krvi pod 
názvom „Dúbravská kvapka krvi“. 

Za všetkým vidno človeka. Aktívne-
ho, nezištného, zanieteného pre vec. 
Teší ma, že sa mi podarilo presvedčiť 
niektorých nových poslancov, aby sa 
stali súčasťou nášho miestneho spolku, 
začali s nami aktívne spolupracovať a 
rozvíjať naše aktivity. To, že to bol dob-
rý krok svedčí aj fakt o ich aktivite. 

Nemožno bilančne obsiahnuť prácu 
všetkých našich členov spolku, agil-
ných členov výboru a plejádu dob-
rovoľníkov, avšak výsledky hovoria 
jasnou rečou. Verím, že členov nášho 
Miestneho spolku SČK bude pribúdať 
a budeme môcť ešte aktívnejšie pomá-
hať tým, ktorí to potrebujú. 

Za všetko vám naši členovia a dob-
rovoľníci ďakujem aj slovami Char-
lieho Chaplina: „Viac ako stroje po-
trebujeme ľudskosť. Viac ako rozum 
potrebujeme láskavosť a miernosť. Bez 
toho zvlčíme a stratíme všetko.“ 

Zdenka Zaťovičová, 
predsedníčka MS SČK Dúbravka 

SKRINKY LOX 
MAJÚ ÚSPECH 

Požičiavanie športových pomô-
cok takzvaných LOX skriniek 

má úspech. V Dúbravke sú osade-
né zatiaľ v Parku Pekníkova a pri 
Dune, tretia skrinka má pribudnúť 
na novom K Parku. Od augusta 
do decembra sa na dúbravských 
LOX skrinkách zaregistrovalo 
374 používateľov. Za tento čas sa 
využilo 376 prenájmov športových 
pomôcok, celkovo 9287 minút. 
Na Slovensku máme 34 LOXov, 
skrinka na Pekníčke je štvrtá 
najvyužívanejšia. Najpopulárnej-
šie v Dúbravke sú basketbalová a 
futbalová lopta, i rakety na stolný 
tenis. 

ODVOZ ODPADU 
ZO ZÁHRAD 

Spoločnosť OLO začala s odvo-
zom biologicky rozložiteľného 

odpadu zo záhrad. V mesiacoch 
december až február odváža 
odpad raz za 28 dní, od konca 
februára do konca novembra raz 
za 14 dní. Deň odvozu je na webo-
vej stránke OLO. 

ŽIVOTNÝ PRÍBEH 
ANNY FRANKOVEJ 

Putovná výstava s názvom 
Nechajte ma byť takou, aká 

som sa zastavila na Gymnáziu 
Bilíkova. Približuje nielen životný 
príbeh Anny Frankovej, ale tiež 
otvára diskusiu o vlastnej identite 
a vnímaní identity iných. Projekt 
putovnej výstavy vytvoril Anne 
Frank House v Amsterdame, 
organizuje sa vo viac ako 40 kraji-
nách sveta. Výstavu finančne pod-
porili Bratislavský samosprávny 
kraj, The Conference on Jewish 
Material Claims Against Germa-
ny, JOODS Humanitair Fonds a 
Ministerstvo spravodlivosti SR. 

DÚBRAVKA MÁ 
SLÁVNY SEMAFOR 

Vmestskej časti pribudlo nové 
kultové miesto – Stĺp Andreja 

Danka. Je na križovatke na Sa-
ratovskej, kde mal podpredseda 
parlamentu autonehodu, pri ktorej 
narazil do semaforu. Z miesta 
nehody vycúval a odišiel. Semafor 
nahradili ešte v ten deň. 
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P L Á N O VA N Á Z Ó N A R E G U L O VA N É H O  PA R KO VA N I A  V M E S T S K E J  Č A S T I  Uliciam 

PAAS sa približuje do Dúbravky 
Regulované parkovanie

hlavného mesta sa roz-
širuje. V Dúbravke má byť 
spoplatnené parkovanie vo 
východnej časti počas pracov-
ných dní od 14:00 do 24:00. 
LUCIA MARCINÁTOVÁ 

Hlavné mesto plánuje rozšíriť sys-
tém regulovaného parkovania PAAS do 
Dúbravky. Prvé regulované časti zóny 
DU1, kde bude možné parkovať len 
na vyznačených parkovacích miestach 
alebo parkovacích pásoch, majú byť 
Podvornice východ a Záluhy východ. 
Obe predstavil magistrát vo verejných 
debatách. 

O Záluhách sa debatovalo s obyva-
teľmi v Dome kultúry Dúbravka ešte 
vlani v decembri, druhú diskusiu o lo-
kalite Podvornice východ zorganizovalo 
mesto uplynulý december online. 

K návrhu projektu organizácie do-
pravy mohli obyvatelia posielať pripo-
mienky. Po zapracovaní relevantných 
pripomienok pôjde projekt na schvaľo-
vanie na Krajský dopravný inšpektorát 
a na Cestný správny orgán. 

Cieľom spracovaných projektov 
organizácie dopravy je podľa referá-
tu implementácie parkovacej politiky 
magistrátu nielen navrhnúť vhodné 
usporiadanie parkovania, ale tiež pos-
kytnúť lepšie možnosti pre pohyb v úze-
mí pešo alebo na bicykli. 

REZIDENT 

Hlavné mesto sľúbilo dostatočne 
vopred ohlásiť termín, kedy sa bude dať 
registrovať do systému regulovaného 
parkovania v Dúbravke. Plánuje tiež 
vydať parkovacie noviny so všetkými 
informáciami. 

Takzvaný Bratislavský parkovací asis-
tent PAAS ponúka štyri typy parkova-
cích kariet – rezidentskú, návštevníc-
ku, bonusovú a abonentskú. Získať ich 
možno online cez www.paas.sk alebo 
na klientskych miestach v zónach (Trž-
nica, Šancová 112 - 1. poschodie, Ma-

NEFUNKČNÉ SVETLO 
HLÁSIŤ CEZ FORMULÁR 

Technické siete Bratislava 
spustili nový systém nahla-

sovania podnetov o nefunkčnosti 
verejného osvetlenia. Formulár 
na nahlasovanie je k dispozícii na 
stránke www.tsb.sk a aj na stránke 
hlavného mesta v časti životné 
prostredie – verejné osvetlenie. 
Kliknutím sa otvorí mapa, jej 
priblížením sa zobrazia svetelné 
body i čísla svetelných bodov. Stačí 
vyplniť potrebné informácie. Zria-
dili aj novú nonstop telefónnu linka 
02/323 323 32 a 0800 555 575  pre 
všetky otázky a informácie. 

PAAS – BRATISLAVSKÝ PARKOVACÍ ASISTENT 
Typy parkovacích kariet – 
rezidentská, návštevnícka, 
bonusová a abonentská karta 
(pre podnikateľa alebo vlast-
níkov nehnuteľností). 
Platba - cez mobilnú apliká-
ciu, parkomaty, partnerské 
prevádzky a prostredníctvom 
asistentov v teréne. SMS plat-
bou za krátkodobé parkovné. 
Sadzba - 0.50 €/h - DU1 
(platba cez aplikáciu/parko-
mat), 0.60 €/h - DU1 (platba 

gistrát mesta Bratislavy, Primaciálne 
námestie). 

Rezident, čiže obyvateľ s trvalým po-
bytom, má nárok na rezidentskú kartu. 
Ide o elektronickú kartu, ktorá sa kon-
troluje v systéme podľa EČV – evidenč-
ného čísla vozidla. Parkovať s ňou môže 
neobmedzene v mieste svojho bydliska. 
Kartu možno získať v online registrač-
nom systéme alebo na klientskych mies-
tach v parkovacích zónach. 

Rezidentská karta na rok pre jedno 
auto stojí 39 eur, pre druhé auto 150 
eur a pre tretie 500 eur. Rezident má 
ku karte nárok aj na kartu pre návšte-
vy. Ide o návštevnícku kartu pre 100 
hodín ročne. Ak rezident nemá regist-
rovaný žiadny automobil, môže využiť 
pre svoje návštevy až 200 hodín. Osoby 
s ŤZP alebo s poskytovanou domácou 
zdravotnou starostlivosťou majú nárok 
na návštevnícku kartu so 750 hodinami 
ročne. 

NEREZIDENT A PODNIKATEĽ 

Tretím typom karty je bonusová za 
10 eur na rok, s ktorou môže každý 
obyvateľ Bratislavy parkovať v rôznych 
zónach mesta (okrem zóny SM0 a časti 
zóny SM1), a to dve hodiny denne. Štvr-
tým typom je abonentská karta. Je pre 

PRIKRMOVANIE 
VTÁCTVA POČAS ZIMY 

Oddelenie životného prostredia 
osadilo vo verejnom priestore 

tri kŕmidlá so strieškou - v Parku pri 
Horánskej studni, na ihrisku Lan-
dauova na pešej zóne a v športovom 
areáli na Hanulovej. Najlepšou na 
kŕmenie je slnečnica.  Sýkorky a 
ďatle obľubujú tiež orechy a loj. 

pomocou SMS). 
Návštevnícke parkovanie inde 
v meste -  širšie centrum: 
8:00 -24:00 (Staré Mesto, 
Nové Mesto/Pokrok…), sídlis-
ká s kombinovanou funkciou: 
12:00 - 24:00 (Petržalka, 
Štrkovec…), sídliská: 14:00 
- 24:00 (Dúbravka, Karlova 
Ves…). 
Projekt a informácie - www. 
paas.sk/dubravka. 

podnikateľov, ktorí majú sídlo, miesto 
podnikania alebo prevádzku v regu-
lovanej zóne, prípadne fyzické osoby, 
ktoré vlastnia nehnuteľnosť v regulova-
nej zóne, pričom tu nemusia mať trvalý 
pobyt. Ročná abonentská karta stojí 
500 eur, mesačná 50 eur. 

Návštevník, čiže nerezident, v parko-
vacej zóne v regulovanom čase, zaplatí. 
Hodinová sadzba a aj spoplatnený čas 
sa v zónach líšia. Spoplatnené parko-
vanie v Dúbravke má byť v parkovacích 
zónach počas pracovných dní od 14:00 
- 24:00. Hodinová sadzba pre návštev-
níka by mala byť 50 centov cez apliká-
ciu a parkomat a 60 centov cez SMS. 

V Dúbravke by malo v čase, keď 
bude v mestskej časti najviac registrá-
cií, vzniknúť kontaktné miesto PAAS. 
Nielen pre informovanosť, ale aj pre re-
gistrovanie do systému pre tých, ktorí 
sa nebudú vedieť, prípadne nemajú 
možnosť registrovať sa online. 

Mesto plánuje v Dúbravke aj výstav-
bu parkovacieho domu. So 192 mies-
tami by mal vzniknúť na súčasnom par-
kovisku pri chátrajúcej ubytovni mini-
sterstva vnútra na Saratovskej. Presné 
termíny výstavby zatiaľ nie sú známe. 
Spustenie regulovaného parkovania v 
Dúbravke musí ešte prejsť schvaľova-
ním miestneho zastupiteľstva. 

ŠTATISTICI BUDÚ ZBIERAŤ 
ÚDAJE AJ V DÚBRAVKE 

Štatistický úrad SR plánuje v 
roku 2024 Výberové zisťovanie 

pracovných síl. Jeho cieľom je 
získať informácie o zamestnanosti 
a nezamestnanosti v jednotlivých 
regiónoch Slovenska. Druhým je 
Zisťovanie o domácom a výjazdo-
vom cestovnom ruchu. Vybraných 
do zisťovania pre rok 2024 bolo 
734 obcí, medzi nimi aj mest-
ská časť Bratislava-Dúbravka. 
Zamestnanec Štatistického úradu 
SR, poverený funkciou opytova-
teľa, je pri návštevách dúbrav-
ských domácností povinný preu-
kázať sa osobitným poverením. 

schválili názvy 

Naposlednom minulo-
ročnom zasadnutí 

mestských poslancov zas-
tupiteľstvo schválilo nové
bratislavské ulice. Na mapu
pribudli ulice v Novom Mes-
te, Rači aj v Dúbravke. 

Názvoslovná komisia v Dúbrav-
ke sa zaoberala menami nových ulíc 
ešte v minulosti, pre komunálne voľ-
by však ich schvaľovanie a oficiálne 
pomenovanie muselo počkať. 

V Dúbravke dostali meno dve no-
vovzniknuté ulice. Ulica v lokalite 
Agátová nesie meno Pod kopčekmi, v 
lokalite Polianky v projekte Čerešne 
meno Ulica Maríny Paulínyovej. 

V prvom prípade názov ulice pou-
kazuje na pôvodné historické pome-
novanie lokality "Dúbravské glance", 
teda holé nezalesnené kopce, ktoré 
zalesňovali vysádzaním stromčekov 
školáci v rokoch 1954 - 1955. Slo-
venský preklad slova glanec z chor-
vátčiny je kopec. V druhom prípade 
je ulica pomenovaná po slovenskej 
diplomatke, žurnalistke, tlmočníčke, 
zdravotníčke, propagátorke Sloven-
ska a podpredsedníčke Česko-slo-
venského červeného kríža. Prezý-
vaná bola aj Štefánik v sukni. Počas 
okupácie organizovala pomoc pre 
československých vojakov v zajatí 
nacistickej tretej ríše. Zahynula tra-
gicky pri leteckom nešťastí, ktoré sa 
nápadne podobalo na haváriu M.R. 
Štefánika, keď sa v roku 1945 pokú-
šala vrátiť domov z letiska Black-
bushe v Anglicku. 

V Novom Meste sa časť Junáckej 
ulice premenovala na Olympijské ná-
mestie. Týka sa to priestranstva pred 
sídlom Slovenského olympijského a 
športového výboru. Snahou je poz-
dvihnúť túto oblasť ďalším urbanis-
tickým prvkom, ktorý by ešte silnej-
šie podporil prítomnosť športového 
života. Meno dostala aj novovznik-
nutá ulica v lokalite Koliba - Vtáčnik 
v katastrálnom území Vinohradov. 
Ulica má názov Vtáčie údolie. (lum) 

PRE BEZPEČNEJŠIU 
VOJENSKÚ CESTU 

Občianske združenie Dúbravská 
GLAVICA ďakuje mestskej časti 

za poskytnutie dotácie na nákup 
štiepkovača a informačnej tabule. 
Štiepkovač poslúži na spracovanie 
náletových drevín z krajníc vojenskej 
cesty pre bezpečnosť a plynulosť 
cestnej premávky. 

www.tsb.sk
www.paas.sk


vyše 37 000  Oslovte 
DÚBRAVČANOV 
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Každý pondelok, stredu a piatok (ak nie je sviatok) sme pre vás pripravili 
herničky a niekoľko podporných skupiniek. Novinkou sú herničky vo 
štvrtok pre ranné vtáčatá a poobedná herňa v pondelok. Pokiaľ to nie 
je uvedené, netreba sa vopred hlásiť. Ďalšie aktivity, krúžky a semináre, 
ako aj aktuálne zmeny v programe a podrobnejšie informácie, nájdete 
na www.rcmacko.sk na facebooku a instagrame. Prosíme o dodržiavanie 
aktuálnych hygienických predpisov a odporúčaní. 

C E N N Í K  I N Z E R C I E 
(platný od marca 2019) 16. február piatok F E B R U Á R  2 0 2 4  

Herňa - 9.00 – 11.00 
1. február štvrtok 19. február pondelok 

Hernička pre ranné vtáčatá Hernička so stretnutím nosiacich nosičov 
- 8.30 - 10.30 – 9.00 - 11.00 

Poobedná herňa - 16.00 - 18.00 1/2 2. február piatok 
Herňa - 9.00 – 11.00 21. február streda 

1/4 Herňa a angličtina pre mamičky 5. február pondelok 1/8 – 9.00 - 11.00
Karneval a stretnutie nosiacich rodičov Poobedná herňa - 16.00 - 18.00 75 €300 € 150 € - 9.00 - 11.00600 € 300 € 

99,5 x 65 mm99,5 x 135 mm 22. február štvrtok 204 x 275 mm 204 x 135 mm 99,5 x 275 mm Poobedná hernička s karnevalom 

KOMPLETNÝ CENNÍK INZERCIE NÁJDETE NA WWW.DUBRAVKA.SK 

FORMA ÚHRADY: PREVODOM NA BANKOVÝ ÚČET MIESTNEHO ÚRADU 
KONTAKT: INZERCIA@DUBRAVKA.SK,  TLACOVE@DUBRAVKA.SK 

M E S T S K Á  Č A S Ť  
B R A T I S L A V A  - 
-  D Ú B R A V K A  

Náplň práce: udržiavanie čistoty a poriad-
ku verejných plôch v mestskej časti Bratis- 

lava-Dúbravka, ručné čistenie verejných 
plôch, hrabanie lístia, zametanie ciest 
a chodníkov, obsluha vysávača na zber 

drobného komunálneho odpadu, vyprázd-
ňovanie smetných košov na verejných 

priestranstvách,  údržba verejnej zelene 

- 16.00 - 18.00 

7. február streda 
Herňa a angličtina pre mamičky  

- 9.00 - 11.00 
Poobedná herňa - 16.00 - 18.00 

8. február štvrtok 
Hernička pre ranné vtáčatá 

- 8.30 - 10.30 

9. február piatok 
Podporná skupina dojčenia 

- 9.30 - 11.30 

12. február pondelok 
Herňa a Macko Montessori ateliér 

- 9.00 - 11.00 
Poobedná herňa - 16.00 - 18.00 

14. február streda 
Valentínska herňa s tvorením 

a angličtina pre mamičky  
- 9.00 - 11.00 

Valentínska poobedná herňa 
s tvorením - 16.00 - 18.00) 

15. február štvrtok 
Hernička pre ranné vtáčatá 

- 8.30 - 10.30 

MČ Bratislava - Dúbravka prijme do pracovného pomeru 

ŠOFÉR/TECHNICKÝ ZAMESTNANEC V TERÉNE 
ODDELENIA ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA 

a ďalšie drobné terénne práce. 
Požadované vzdelanie: neustanovuje sa, 

vodičský preukaz skupiny B, aktívny vodič. 
Osobnostné predpoklady: presnosť, 

spoľahlivosť, proaktívny prístup, osob-
nostné a morálne predpoklady. Miesto 
výkonu práce: Miestny úrad mestskej 

časti Bratislava-Dúbravka. 

Pracovný pomer: plný 
pracovný úväzok, doba neurčitá. 
Nástup: 2/2024 alebo dohodou. 
Odmeňovanie: podľa zákona č. 

553/2003 Z. z., plat 
od 1000,00 brutto/mesačne 

Hernička pre ranné vtáčatá 
- 8.30 - 10.30 

23. február piatok 
Herňa - 9.00 – 11.00 

26. február pondelok 
Herňa a Macko Montessori ateliér 

- 9.00 - 11.00 

28. február streda 
Herňa a angličtina pre mamičky 

- 9.00 - 11.00 
Poobedná herňa 
- 16.00 - 18.00 

29. február štvrtok 
Hernička pre ranné vtáčatá 

- 8.30 - 10.30 

Mnoho ďalších aktivít a aktivitiek pre 
detičky i mamičky nájdete na www. 
rcmacko.sk. Toto všetko robia mamičky 
dobrovoľníčky vo svojom voľnom čase, 
zo srdiečka všetkým, 
ktorí sa zapojili 

Aktuálne zmeny v programe 
a podrobnejšie informácie 
nájdete na www.rcmacko.sk 
a Facebook stránke pod profilom 
„Rodinné centrum Macko“. 

Žiadosti o prijatie a štruktúrovaný 
životopis zasielajte písomne na 
adresu: mestská časť Bratisla-

va-Dúbravka, Žatevná 2, 844 02 
Bratislava alebo e-mailom na 

adresu: maria.frtusova@dubravka. 
sk. Dovoľujeme si Vás informovať, 
že kontaktovať budeme len vybra-

ných uchádzačov, ktorí budú 
spĺňať naše požiadavky a budú 

pozvaní na osobný pohovor. 

mailto:maria.frtusova@dubravka
www.rcmacko.sk
https://rcmacko.sk
mailto:TLACOVE@DUBRAVKA.SK
mailto:INZERCIA@DUBRAVKA.SK
WWW.DUBRAVKA.SK
www.rcmacko.sk
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Téma výstavby haly je aktuálna 
Ešte pred niekoľkými rokmi

sa deti po dokončení úloh
ponáhľali von, kde trávili 
hrou a športom dlhé hodiny.
Veď čo iné by robili, keďže 
technologické vymoženosti 
dnešnej doby boli v tom čase
iba v plienkach. Aj v súčas-
nosti si veľa rodičov uvedo-
muje, že pohybová aktivita v 
živote ich detí absentuje a je 
potrebné vytvoriť im pod-
mienky, aby tento deficit vo 
vlastnom záujme dohnali.
Nielen o športe sme sa poroz-
právali s Radekom Šatkom,
profesionálnym športovcom,
zakladateľom atletického klu-
bu Hraj na tie nohy a zároveň 
kolegom z referátu športu. 
ZHOVÁRALA SA 

DANKA ŠOPOROVÁ 

Sú možnosti športového vyžitia 
v Dúbravke postačujúce? 

V ostatnom období troch – štyroch 
rokov sa podmienky výrazne zlepšili. 
Manažment Dúbravky začal pristupo-
vať k športu vážnejšie v tom zmysle, 
že jednoducho nedokážeme zastrešiť 
tréningy, športové podujatia, taktiež 
vychovávať zdravé deti a populáciu, 
keď nebudeme mať kde. Teším sa, že 
outdoorové aktivity výrazne napre-
dujú. Máme povedzme nový štadión 
na ZŠ Sokolíkova, kde môžeme orga-
nizovať množstvo športových aktivít. 
V Dúbravke pribudli takisto workou-
tové ihriská. Zároveň však nevieme, 
respektíve máme ťažkosti, s vykrytím 
zimných mesiacov. Športové trénin-
gy prebiehajú vo veľkej miere v telo-
cvičniach na školách, čo nie je posta-
čujúce. Rozprávame sa totiž o jednej 
malej, ako i jednej väčšej telocvični na 
každej škole, čiže ich je spolu osem. 
Ponuka je vzhľadom na obrovský do-
pyt zúfalá. Chcem tým povedať, že 
veľmi nám chýba športová hala, ide-
álne multifunkčná, kde by bolo mož-
né riešiť nielen kolektívne športy, ale 
tiež atletiku. Zimné obdobie by tým 
pádom nebolo už problémom, keďže 

existuje nespočetne športov, pre ktoré 
telocvičňa nie je vyhovujúca. Téma 
výstavby multifunkčnej haly je preto 
nanajvýš aktuálna. 

V mestskej časti zastrešuješ už 
roky rôzne športové podujatia, a to 
pre všetky vekové kategórie. Zame-
rajme sa však na deti. Ako by si zhod-
notil záujem rodičov o to, aby sa ich 
deti venovali vo voľnom čase fyzickej 
aktivite? 

Zo strany rodičov je určite emi-
nentný záujem, druhá vec sú finančné 
náklady, ktoré s tým súvisia. Mohli by 
sme polemizovať o tom, ako sú otáz-
ky športového vyžitia detí nastavené 
v iných krajinách, no u nás, mám na 
mysli na Slovensku, si rodičia hradia 
výdavky na športové krúžky detí spra-
vidla sami. Veľmi by som si želal, aby 
štát uvoľnil finančné prostriedky na 
športovanie detí, rodičom by neraz 
pomohla zľava a krúžok by bol pre 
nich razom dostupnejší. Nechajme sa 
prekvapiť, čo si pre nás pripravila táto 
vláda. 

Ty sám sa športu aktívne venu-
ješ celý život, preto je na mieste opý-
tať sa ťa: Koľko športu je pre dieťa 
dostatok, respektíve tak akurát? 

Nerád by som to zovšeobecnil, pre-
tože podaktoré druhy športu si vyža-
dujú iný nástup detí, ba až veľmi včas-
ný. Krasokorčuľovanie, gymnastika, 
ale napríklad i hokej, sú toho jasným 

Radek Šatka (s mikrofónom) s atlétom Martinom Kučerom. Foto: Katarína Cviková 

príkladom. Nedávno som si vypočul 
rozhovor s jednou odborníčkou práve 
na túto tému a hovorila, že koľko ro-
kov dieťa má, toľko hodín do týždňa 
môže venovať športu. Súhlasím, avšak 
s dôvetkom, že je nevyhnutné prihlia-
dať aj na individuálne danosti dieťaťa, 
jeho biologický vek, zdravotný stav 
a ďalšie faktory, ktoré s jej tvrdením 
bezprostredne súvisia. 

Dôležitá je tiež motivácia 
dieťaťa. Prezradíš nám, zrejme aj na 
báze vlastných skúseností, recept, 
ktorý zaručene funguje? 

Tvrdím, že najdôležitejšie je priviesť 
dieťa na prvú hodinu. Nie raz bývajú 
tou najväčšou bariérou na ceste k pra-
videlnému športovaniu „obyčajné“ 
predsudky – u detí, ale aj u rodičov. 
Ako príklad uvediem atletiku, keďže 
tá je mojou srdcovkou. Neustále sa 
stretávam s názormi, že atletika je iba 
ak o behu. Keď ma kontaktujú rodičia, 
jedna z ich prvých otázok znie: „To bu-
dete hodinu iba behať?“ Pochopiteľne, 
to je hlúposť, keďže atletika je ďaleko 
pestrejšia. Preto je pre mňa efektív-
nou a aj časovo najúspornejšou cestou 
prvá hodina zdarma. Absolvovať ju a 
na vlastné oči vidieť či vyskúšať si, ako 
tréning prebieha. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A čo sa deje potom? 
Asi 99 percent detí v krúžku zo-

stane. Skúsení tréneri vedia poňať 
tréning mladších detí, ktoré sa ešte 

len hľadajú, ako formu zábavy, čo je 
mimochodom ďalší silný motivačný 
faktor. Taktiež prezradím, že kým sa 
dieťa zabáva a rodičia sú spokojní, 
že trávi čas zmysluplným spôsobom, 
profesionálni tréneri sledujú i ďalšie 
maličkosti, ktoré môžu byť pre budúce 
športové uplatnenie dieťaťa smerodaj-
né. 

Čo tým myslíš? 
Verím tomu, že hovorím aj za iných 

skúsených športovcov, no atletika je 
skvelý základ pre všetky športy. V at-
letike dieťa získava všeobecný rozvoj 
a profesionálnym trénerom poskytne 
ucelený pohľad na to, akým smerom 
by sa mohlo ďalej uberať. Ak vyniká v 
skoku, čo znamená, že v ňom sleduje-
me dynamiku odrazových schopností 
i rýchlosť, vieme rodičom odporučiť, 
aby ich dieťa skúsilo basketbal, res-
pektíve skok do výšky, trojskoskan, 
ale môže sa blysnúť aj ako skokan na 
lyžiach. Akonáhle vidíme, že vykazuje 
rýchlostné devízy, môže byť zas výbor-
ný futbalový útočník atď. Rodičom o 
tom povieme a ostáva už len na nich 
a ich dieťati, ako s týmto benefitom, 
schopnosťou, talentom, nazvime to 
ako chceme, naložia. 

Nedá mi neopýtať sa ťa. Ako sa 
ty staráš o vlastné zdravie a kondič-
ku? 

V rámci mojich časových možností 
sa snažím robiť maximum, aj keď tie 
sú, žiaľ, veľmi obmedzené. Nie je ni-
čím výnimočným vidieť ma behať po 
Dúbravke v noci s čelovkou. Keď sa 
dá, zúčastňujem sa súťaží, ktoré orga-
nizujem – s výnimkou ľadového med-
veďa (smiech), behávam i maratóny a 
polmaratóny. Čo je môj hendikep, a o 
to viac apelujem na deti, aby neurobili 
túto chybu, je nedostatočná regenerá-
cia. Od tela nemožno len pýtať, musíte 
mu rovnako i dávať. Inými slovami, ak 
budem telo šesťkrát týždenne zaťažo-
vať tréningovým procesom, treba mu 
dopriať potrebnú regeneráciu v podo-
be vodoliečby, sauny, masáže, perfekt-
nou vecou je aj strečing a tou úplne 
najlepšou na svete spánok. Kvalitný, 
primerane dlhý spánok. Ten je liekom 
na všetko a nič sa mu nevyrovná. 

Obľúbené podujatie Dúbravská mini-liga by sa mala presunúť na nové športovisko na Adlerke. Foto: Katarína Cviková 
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To, čo zverejníme na nete, to ostane 
Vúvode miniseriálu o 

bezpečnosti na internete
sme priblížili projekt mestskej
časti Bratislava-Dúbravka 
s názvom Na nete bezpeč-
ne a eticky. Organizuje ho
mestská časť vďaka podpore
Bratislavského samosprávne-
ho kraja v rámci Bratis-
lavskej regionálnej dotačnej
schémy – výzvy na podporu
mládeže. Za deťmi prichádza-
jú lektori s interaktívnymi
prednáškami zo školy pro-
gramovania v Dúbravke
– Logiscool. Dnes sme sa
s PETROM KAŽMÍROM, 
lektorom z Logiscool, poroz-
právali o netikete, etickom
správaní v online priestore i
šikane. 
ZHOVÁRALA SA: 

LUCIA MARCINÁTOVÁ 

Čo je netiketa a na čo sa v nej 
zameriavate? 

Je o správaní na internete, aby sme 
si nenadávali, aby sa deti k sebe sprá-
vali tak, ako v reálnom živote. Deťom 
vysvetľujeme, že správanie na inter-
nete má rovnaké alebo podobné pra-
vidlá ako v realite, a že digitálna stopa 
sa ťažko maže, mení. Je síce pravda, 
že tínedžeri sa ani naživo nesprávajú 
k sebe najkrajšie, no je iné niečo po-
vedať druhému ako napísať. Povedať 
je oveľa zložitejšie. Snažíme sa deťom 
vysvetliť, aby sa k sebe správali ľud-
sky. Buďme zdvorilí a dodržiavajme 
určité pravidlá. Netiketa totiž má svo-
je pravidlá a tie sú do veľkej miery od-
vodené z bežnej etikety. 

Spomeňme niektoré. 
Správať sa ľudsky, správať sa tak, 

akoby to bolo naozaj, v realite, rešpek-

NETIKETA - ETICKÉ SPRÁVANIE 
V ONLINE PRIESTORE 

Správaj sa ľudsky – nerob 
iným to, čo nechceš, aby 
robili tebe 
V online priestore sa 
správaj tak, ako by si sa 
správal aj v realite 
Prispôsob komuniká-
ciu priestoru, kde sa 
nachádzaš – na každej 
doméne je iná atmosféra a 
pravidlá 
Čas je vzácny pre teba aj 
pre druhých, rešpektuj 
to – nespamuj svojich zná-
mych zbytočnými správa-
mi a online obsahom 
Vytvor o sebe dobrý obraz 
– nešír hoaxy a fake news, 
nenadávaj a nepíš nená-
vistné komentáre 

tovať druhých, nenapádať nikoho, ne-
písať nenávistné komentáre, prispô-
sobiť komunikáciu kontextu. Keď sme 
napríklad v gameskupine a bavíme sa 
tým jazykom, je to ok, no keď ten jazyk 
použijeme vo vedeckej skupine, nikto 
nám nebude rozumieť. To sa im sna-
žíme vysvetliť. Napríklad, že „smaj-
lík“, nemusí byť vždy len „smajlík“. 
Hovoríme aj o online šikane. S deťmi 
potom na prednáškach robíme náuč-
ný kvíz, ktorý s nami absolvujú. Sú 
tam aj otázky, o ktorých sme nehovo-
rili, takže okrem toho, že je zábavný, aj 
čosi nové naučí a vtiahne deti do pro-
blematiky. Vždy je tam otázka a štyri 

Zdieľaj názory odborní-
kov – obsah na internete 
zdieľaj zodpovedne 
a z overených zdrojov 
Nevyvolávaj zbytočné 
hádky a drámu – reš-
pektuj názory druhých, 
nenadávaj, nezosmiešňuj a 
racionálne vysvetľuj svoje 
názory 
Rešpektuj súkromie dru-
hých ľudí a dobre si stráž 
to svoje 
Nezneužívaj moc, ktorú 
máš v online priestore – 
neodstraňuj príspevky a 
komentáre, ktoré sa ti ne-
páčia iba preto, že môžeš 
Odpúšťaj druhým chyby, 
nevysmievaj sa im za ne. 

odpovede, z ktorých deti vyberajú. 
Neslušné správanie môže viesť 

aj k online šikane. 
Snažíme sa deťom vysvetliť, aby sa 

nebáli robiť také tie nepopulárne činy, 
napríklad opustiť online skupinu, po-
vedať, že to je nesprávne, ohlásiť šika-
nu. 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

   

    

 

 

 
 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

Ako treba ohlásiť šikanu na in-
ternete? 

Povedať o tom - rodičovi, učiteľovi, 
dospelému, ktorému dieťa dôveruje. 
Ak to dieťa povie rodičovi, nemal by 
ho karhať, že sa do toho aj zapojilo, ale 
skôr pochváliť, že o tom povedalo. 

Čo môžu alebo mali by robiť 

rodičia, aby ich dieťa sa nedostalo 
do podvodných skupín, aby nebolo 
ohrozené, nestalo sa obeťou porno-
grafie a podobne. Sú cestou detské 
rodinné poistky, kontá? 

Hovoríme deťom, že by si mali 
chrániť informácie o sebe. Hlavná 
cesta je vzdelanie, aby deti dokázali s 
digitálnym svetom pracovať, aby ve-
deli, aké sú tam nástrahy a dokázali 
to sami manažovať. Na prednáškach 
o bezpečnosti na internete deťom na-
príklad vysvetľujeme, čo sú to osobné 
údaje, vyzývame ich k obozretnosti 
pri zverejňovaní obsahu a vyzdvihu-
jeme potrebu ochrany obsahu zve-
rejneného na internete. Rodič môže 
samozrejme zakázať dieťaťu prístup 
k digitálnym médiám. Sú rôzne spô-
soby regulácie, napríklad Family Link 
na Google. Nastavenie pravidiel pre 
deti je určite dôležité. Dieťa však vždy 
príde do veku, keď sa vás bude pýtať, 
prečo všetky deti môžu a ja nemôžem, 
a z tých detí sa postupne stávajú out-
sideri, čo je kontraproduktívne. Preto 
je oveľa vhodnejšie deti vzdelávať a 
otvorene sa s nimi rozprávať aj o ná-
silí, sexe, pretože sa s tým s vysokou 
pravdepodobnosťou na internete 
stretnú. 

A čo robiť, keď sa dieťa na inter-
nete stretne napríklad so sexuálnym 
obťažovaním? 

Povedať to učiteľovi, rodičovi, po-
trebuje to prebrať s niekým dospe-
lým. Možno rodič to nebude vedieť 
riešiť, no vie sa s niekým poradiť. Tu 
je potrebné možno aj rodičov vzdelať, 
usmerniť, že akonáhle dieťa s niečím 
takým príde, treba to adekvátne riešiť 
a s problémom sa obrátiť na políciu. 
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RADY ZÁHRADKÁROM 

Vysievame 
skorú zeleninu 

Februárové slniečko nám 
hlási príchod jari, na 

slnečných čistinkách začí-
najú kvitnúť snežienky, v 
lužných  lesoch rozvoniava 
prvý medvedí cesnak. Milan 
Trstenský, člen komunitnej 
Vodárenskej záhrady o. z. 
Živica radí, ako na jar pri-
praviť vašu záhradku. 

Kvety: Striháme popínavé ruže. 
Presádzame izbové rastliny, vždy 
len do kvetináča o málo väčšieho. 
Zvýšime objem zálievky. Koncom 
mesiaca môžeme začať s výsevom 
letničiek. 

Drobné ovocie: Keď nemrzne, 
presvetľujeme a zmladzujeme kríky 
ríbezlí a egrešov. Koncom mesiaca 
vyčistíme záhony jahôd, odstráni-
me staré poškodené listy očistíme 
srdiečka od nečistôt. Upravíme a 
kompostom prihnojíme černice a 
maliny. 

Ovocné stromy: Južné strany 
kmeňov ovocných stromov bielime 
vápnom alebo zatieňujeme proti po-
škodeniu jarným slnkom a nočným 
mrazom. V bezmrazových dňoch 
režeme vrúble ovocných stromov. 
Rozmnožujeme figovníky odrezka-
mi, ktoré ponoríme do vody, prípad-
ne vlhkého substrátu zeminy alebo 
piesku. Dokončíme presvetľovanie 
ovocných stromov. Pred vypuča-
ním púčikov dokončíme rez koru-
niek všetkých na jeseň vysadených 
stromčekov. 

Zelenina: Začíname vysievať 
skorú zeleninu. Do kvetináčov v 
skleníku alebo presklenom balkóne 
vysievame paradajky a baklažány, 
papriku a čili papričky vysievame 
len vo vykurovaných priestoroch 
alebo na parapetoch. 

Striháme živé ploty, opravujeme 
pareniskové okná a rámy. Vyčistíme 
a vyhrabeme trávniky,  a zabezpečí-
me semená rastlín na výsev v marci. 
Opravujeme cesty, schody a oplote-
nie. 

Predať, kúpiť, prenajať�
nehnuteľnosť bez starostí je ľahké.�
Keď vieš s kým.A
15 rokov Váš maklér�

Ing. TATIANA URBANCOVÁA
tatiana.urbancová@re-max.sk 

0911 104 429A

Elite 

O B Č I A N S K A 
I N Z E R C I A  

▪ Predám zariadenie pre perličkový kúpeľ - 
komplet/poduška trubica, prívod vzduchu 
do matrace. Cena dohodou. 

 Tel: 0917 230 283 
▪ Predám stojanovú lampu (stropovú) 
 - výška 135 cm. Cena 80 eur. 
 Tel: 0917 230 283 
▪ Predám čižmy zn. Högl č. 36 a aj zn. Rieker 

(zánovné) na podpätku. Tel.: 0908 880 728 
▪ Predám lodičky zn. Rieker č. 36. Tel.: 0908 

880 728 
▪ Predám spoločenské šaty č. 38 – 40. 
 Tel.: 0908 880 728 

M E S T S K Á  Č A S Ť  
B R A T I S L A V A  - 
-  D Ú B R A V K A  

Dedenie a vysporiadanie 
spoluvlastníctva 

Bezplatná právna prednáška s disku-
siou, ktorú organizujú miestni poslan-
ci JUDr. Tomáš Buzinger a JUDr. Matej 
Marhavý v spolupráci s Centrom rodiny 
Dúbravka. Dňa 21. februára 2024 o 17:00 
v Centre rodiny na Bazovského ulici. 

ZUBNÁ AMBULANCIA 
A POHOTOVOSŤ 
NA KRAMÁROCH 

(Stromová 16) 
Ordinujeme od 15.00 – 21.00. 

Ošetríme každého 
bez čakania, kto nám zavolá. 

Tel.: 0905 662 407 
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M E S T S K Á  Č A S Ť  
B R A T I S L A V A  - 
-  D Ú B R A V K A  

Bezplatná právna 
poradňa vo februári 

Bezplatná právna poradňa 
funguje v Kultúrnom centre 
Fontána na Ožvoldíkovej. 

Vo február 2024 bude dis-
pozícii v stredu 7. februára od 
9.00 – 11.30 a v stredu 21. 
februára od 13.00 – 16.00. 

Pred návštevou je potrebné 
poradne si pripraviť všetky 
dokumenty. Premyslieť si ako 
zadefinovať svoj problém. 

MALIARSKE PRÁCE 
MAĽOVANIE 

STIERKOVANIE 

NATIERANIE 

BENÁTSKY ŠTUK 

RADOSLAV OSUSKÝ 

0911 128 116 

Vladimír MATRKA, RSc. 
CERTIFIKOVANÝ REALITNÝ MAKLÉR 

Váš realitný maklér
pre Dúbravku 
Sprostredkujem kúpu, predaj 
alebo prenájom nehnuteľností. 
Rýchlo, hladko a transparentne. 

0917 052 310 
matrka@dubrawareal.sk 

www.dubrawareal.sk 

Dubrawa Real, s. r. o. 
Klincová 35, 821 08 Bratislava www.dubrawareal.sk 

P O D N I K AT E Ľ S K Á  
I N Z E R C I A  

▪ Vodoinštalácie, oprava, 
 montáž. Ján Dobrý. 
 Tel: 0904 572 977 
▪ Glazúrovanie vaní 
 za prijateľnú cenu so zárukou. 
 Tel.: 0905 983 602. 
▪ Servis a opravy PC, 
 Kontakt: 0915 720 730, 

www.aatuh.sk 

Máte doma 
staré fotografie? 

Dúbravské múzeum 
sa poteší a Dúbravčania tiež. 

muzeum@dubravka.sk, 
0918 422 806. 

VÝCVIK PSOV 

WWW.CVICIMEPSOV.SK 
Športový klub policajnej kynológie  
ponúka profesionálne vedený vý- 
cvik psov všetkých plemien podľa 
metodiky vhodne upravenej 
k veku vášho psa - od šteniat až  
po dospelé psy. 

0917 173 665 

Opravy, vŕtanie, montáž svetiel, 
nábytku, vod. batérií, zapojenie 
spotrebičov. servis plast.okien. 

Tel.: 0948 727 605 

WWW.CVICIMEPSOV.SK
mailto:muzeum@dubravka.sk
www.aatuh.sk
www.dubrawareal.sk
www.dubrawareal.sk
mailto:matrka@dubrawareal.sk
www.spravyomeste.sk
mailto:tatiana.urbancov�@re-max.sk
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P O D V O D N Í C I  S Ú  Č A S T O  O R G A N I Z O V A N Í  Z O  Z A H R A N I Č I A .  S E N I O R I   

Obete si vytypujú, nacvičia 
T elefonujú, navštevujú, 

oslovujú. Vydávajú sa 
za pracovníka banky, pošty, 
lekára, tvrdia, že ich syn 
či dcéra sú v nemocnici, 
zavinili dopravnú neho-
du alebo potrebujú rýchlu 
pomoc. Snažia sa vytvoriť 
tlak, stres s jedným cieľom -
oklamať, podviesť okradnúť. 
Počet podvodov nielen na 
senioroch stúpa. Podvodníci 
menia praktiky, často sú 
organizovaní zo zahraničia, 
ich vystopovanie a doka-
zovanie je náročné. O tom, 
ako sa nenachytať, alebo čo 
robiť pri stretnutiach a kon-
taktoch s podozrivým, sme 
sa porozprávali s okresnou 
prokurátorkou pre Bratis-
lavu IV JUDr. LUCIOU 
ŠTEFANKOVOU. 

Nie niekoľko prípadov ročne, ale 
takmer na týždennej báze. Počet 
podvodov voči seniorov v štvrtom 
bratislavskom okrese stúpa. Okres-
ná prokuratúra preto v spolupráci s 
Okresným riaditeľstvom Bratislava 
IV pripravujú počas roka sériu pre-
ventívnych aktivít s cieľom ochrániť 
seniorov pred podvodníkmi. 

Nadviazať majú už na začaté pre-
ventívne a edukačné aktivity. Počet 
podvodov začal stúpať počas pan-
démie, za účelom zvýšenia ochrany 
seniorov a ich informovanosti Gene-
rálna prokuratúra Slovenskej repub-
liky uzavrela s Jednotou dôchodcov 
na Slovensku Dohodu o vzájomnej 
spoluprácu. 

ORGANIZOVANÉ SKUPINY 
ZO ZAHRANIČIA 

„Táto trestná činnosť, ktorá je 
dlhodobo a cielene páchaná na se-
nioroch, je často organizovaná zo 
zahraničia,“ hovorí Lucia Štefanko-
vá, okresná prokurátorka Bratislava 
IV. Približuje sofistikované spôsoby 
podvodníkov, ktorí si vopred, pre-
myslene a dôkladne vytypujú svoje 
obete. Na oslovenie a získanie dôve-
ry seniora používajú rôzne zámien-
ky alebo ľsti so silnými emotívnymi 
príbehmi. Kontaktujú ich buď telefo-
nicky, pričom najčastejšími obeťami 
sú seniori, ktorí majú pevné linky, 
alebo osobne. 

Cieľom páchateľov je dostať sa 
do bytu, domu seniora, lokalizovať 
miesto, kde majú odložené úspory 

a v nepozorovanej chvíli, prípadne 
odpútaním pozornosti, im ukradnúť 
peniaze, šperky či iné cennosti. 

Aj vďaka edukácií a propagácii tej-
to témy sa podarilo odhaliť a chytiť 
niekoľkých podvodníkov, ktorí sú už 
v súčasnosti právoplatne odsúdený 
„Napríklad seniorka, po tom, čo ju 
kontaktovali, že jej syn sa stal obe-
ťou dopravnej nehody, zranil dieťa 
a aby sa vyhol trestnému stíhaniu 
musí zaplatiť dohodu o vyrovnaní vo 
výške takmer 10-tisíc eur v bankov-
kách, ktoré mala zabalené vyhodiť 
cez okno bytu, zavolala políciu a na-
miesto finančnej hotovosti, vyhodila 
z okna utierku s papierikmi miesto 
peňazí, a páchateľov sa podarilo za-
držať,“ dodala JUDr. Štefanková. 

Seniori, teda ľudia starší ako 60 
rokov, sú podľa Trestného zákona 
chránené osoby. Patria medzi naj-
častejšie obete podvodov, veľakrát 
pre svoju ochotu pomôcť, dobrosr-
dečnosť, niekedy zlý zdravotný stav, 
vyšší vek a aj osamelosť. 

Podvodné konanie rozdeľuje 
okresná prokurátorka do viacerých 
skupín, približuje tiež, ako sa správať 
a kedy zbystriť pozornosť. 

TELEFONÁTY S RÔZNYMI 
LEGENDAMI 

Páchatelia najčastejšie kontaktujú 
seniora telefonicky, často ku koncu 
pracovného týždňa, poobede. Pred-
stavia sa ako príbuzní, známi alebo 

ako lekári, policajti. Tvrdia, že ich 
príbuzný – syn, dcéra zavinil doprav-
nú nehodu, je hospitalizovaný v ne-
mocnici, nemôže komunikovať, lebo 
si pri nehode odhryzol jazyk a po-
trebuje peniaze na úhradu škody, či 
peniaze pre poškodených, ošetrenie, 
aby nehoda nebola oznámená polícii. 
V dôsledku stresujúcich informácií je 
človek ľahšie manipulovateľný. 

Podvodníci volajú niekoľkokrát za 
sebou, držia seniora „na linke“ tak, 

ODPORÚČANIA RADY 
Cudzie osoby nikdy nevpúšťať 
do bytu, domu, neostávať s 
nimi sám, je potrebné zdržať 
sa konania, ktoré by mohlo 
tomuto človeku napovedať, 
kde máte doma uložené 
peniaze, úspory, cennosti. 
Nesúhlasiť s rozmieňaním 
bankoviek, ak o to tento 
človek požiada. 
Uvedomiť si, že žiadna spo-
ločnosť nevypláca príspevky, 
či výhry v hotovosti prostred-
níctvom zamestnancov, rov-
nako preplatky a nedoplatky 
sa neúčtujú priamo zamest-
nancami spoločnosti, teda 
nikdy nedávať takejto osobe 
finančné prostriedky. 
Osoby, ktoré robia odpočty, 

aby mu znemožnili preveriť, či nao-
zaj volá jeho príbuzný alebo známy. 
Ak senior nemá doma hotovosť, sú 
ochotní poslať mu taxík, aby išiel 
vybrať peniaze do banky. Potom tvr-
dia, že pre zaneprázdnenosť nemôžu 
prísť pre peniaze, a preto posielajú 
kolegu, asistentku alebo niekoho, 
kto peniaze od seniora prevezme ale-
bo žiadajú hotovosť niekam priniesť 
či vyhodiť cez okno. 

Telefonicky to skúšajú na senio-
rov aj údajní členovia rodiny, známi, 
ktorí potrebujú súrne požičať pe-
niaze. Podvodníci obete premyslene 
presvedčia o svojej identite aj o tom, 
že peniaze určite vrátia. V iných prí-
padoch sa vydávajú za pracovníkov 
pošty, alebo inej inštitúcie, pýtajú 
sa seniora, či má vydať z peňazí ale-
bo rozmeniť, aby mu mohol vrátiť 
preplatok a hovor ukončí. Následne 
zavolá iný človek, ktorý tvrdí, že je z 
kriminálnej polície a seniorovi vraví, 
že je v nebezpečenstve, polícia ho 
spolu s jeho majetkom chce chrániť. 
Všetku svoju hotovosť, cennosti a 
zlaté šperky má preto senior zabaliť 
do tašky a vyhodiť von z okna či z 
balkóna. 

„Odporúčam každému, ak sa ocit-
ne v podobnej situácii, aby si vždy 
overil, či naozaj volá jeho príbuzný, 
ak nemá možnosť, nech sa spýta na 
meno príbuzného, vnuka, či syna, 
ktorý údajne volá, či iné detaily, 
ktoré pozná iba skutočný príbuzný,“ 
radí okresná prokurátorka. „Stáva 
sa, že po takejto „kontrolnej“ otázke 
podvodník hovor ukončí.“ 

sú povinné preukázať sa 
poverením spoločnosti na 
výkon odpočtov a na požia-
danie aj občianskym preu-
kazom, pričom je potrebné 
myslieť na to, že odpočty sa 
vo všeobecnosti vykonávajú z 
verejne dostupného miesta, 
teda nie je dôvod takú osobu 
vpúšťať do bytu. 
Ak má človek pochybnosti, 
tak s touto osobou neko-
munikovať, prípadne zavolať 
príbuznému a poradiť sa. 
Nikdy nedávať finančnú 
hotovosť cudzej osobe, ktorú 
nepoznáte. 
Nikdy nevkladať finančnú 
hotovosť na cudzí účet, keď o 
to niekto požiada. 
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P R I C H Á D Z A J Ú  A J  O  C E L O Ž I V O T N É  Ú S P O R Y  

silný emotívny príbeh 

OSOBNÉ NÁVŠTEVY, 
OSLOVENIA NA ULICI 

Okrem telefonického kontaktu, 
podvodníci oslovujú svoje potenciál-
ne obete aj priamo, návštevou či na 
ulici. Vedú rôzne manipulatívne roz-
hovory. 

Páchatelia si v niektorých prípa-
doch vytypujú seniora na verejnos-
ti, pýtajú sa na cestu do nemocnice, 

DÔLEŽITÉ KONTAKTY 

Polícia - 158 
Integrovaný záchranný 
systém - 112 
Mestská polícia – 159 
Záchranná zdravotná 
služba – 155 
Hasičský záchranný 
zbor - 150 

PREVENTÍVNA 
PREDNÁŠKA 
PRE SENIOROV 

19. marec 2024 o 14:00 
Dom kultúry Dúbravka, 
oranžová sála 

predstierajú, že sú cudzinci a nepoz-
najú cestu. Sú nacvičení, predstie-
rajú veľkú emocionálnu traumu. Ak 
senior chce pomôcť, požiadajú ho o 
požičanie peňazí na operáciu ťažko 
zraneného príbuzného, ktorý leží v 
nemocnici v dôsledku nehody. 

Stane sa, že presvedčia seniora, že 
pri sebe majú cennosti alebo peniaze 
v inej mene v kufríku, ktorý ponúknu 
ako zábezpeku, po ktorú sa s požiča-
nými peniazmi vrátia. V nechanom 
kufríku sa samozrejme žiadne cen-
nosti ani peniaze nenachádzajú. 

Za osamelo žijúcimi seniormi sa 
podvodníci vydávajú priamo k dve-
rám. Seniori sa tak stávajú obeťami 
podvodníkov, môže ísť o falošných 
poštárov, odpočtárov, zástupcov rôz-
nych inštitúcií, vodární, elektrární, 
poisťovní a podobne. Tvrdia, že prišli 
pre zvýšenie dôchodku, príspevku na 
lieky, pre prieskum zdravia, vyplate-
nie výhry, vrátenie preplatku alebo 
inkasovanie nedoplatku za energie, 
či výmenu a kontrolu funkčnosti 
elektromerov, potrubia pitnej vody 
alebo vodovodných batérií. 

Následne seniorov presvedčia, že 
majú len bankovku vyššej nominál-
nej hodnoty, ako je výška preplatku 
a požiadajú seniora o rozmenenie. 
Nepriamo tak seniora donútia, aby 
im ukázal, kde má odložené úspory 
a po rafinovanom odpútaní jeho po-
zornosti úspory odcudzia. 

Okresná prokurátorka uvádza, že v 
tejto súvislosti vykonáva Okresné ri-

aditeľstvo policajného zboru Bratis-
lava IV preventívne aktivity v spolu-
práci so Slovenskou poštou v teréne. 

INTERNETOVÉ PODVODY 

Nielen seniori, ale aj ostatní oby-
vatelia bývajú obeťami alebo sa stret-
li s podvodmi na internete. 

„Medializované boli i podvody 
súvisiace s predajom tovaru cez apli-
káciu Vinted a či cez Bazoš. Ponúka-
jú falošné lístky na koncert, podu-
jatie,“ hovorí JUDr. Štefanková. „V 
tomto smere je potrebné upozorniť 
občanov na to, že trestným činom sa 
stáva konanie až vtedy, ak škoda pre-
siahne sumu 266 eur, do tejto sumy 
by konanie bolo možné posúdiť iba 
ako priestupok.“ 

Okresná prokurátorka odporúča 
dôkladne zvážiť, na akých stránkach 
nakupovať, či ide o slovenské alebo 
zahraničné stránky, či sú overené, 
prípadne majú dobré recenzie. Upo-
zorňuje, že v prípade zahraničných 
stránok a predajcov je samotné trest-
né stíhanie a dokazovanie veľmi ná-
ročné a zdĺhavé. 

Cieľom podvodov na internete je 
aj získanie osobných údajov, úda-
jov z platobných kariet či prístupov 
k internet bankingu. Podvodníci za 
týmto účelom vytvárajú a posiela-
jú ľudom falošné e-mailové správy 
alebo esemesky, vytvárajú fiktívne 
webové stránky, na ktorých vyzývajú 
užívateľov, aby do nich zadali citli-
vé údaje. Ak takto sprístupnia svoje 
bankové účty, môžu prísť o značné 
finančné prostriedky. 

„Je preto dôležité byť opatrný pri 
klikaní na rôzne odkazy v e-mailoch, 
overovať dôveryhodnosť webových 
stránok, seniorom rozhodne od-
porúčam, aby sa v takých prípa-
doch obrátili na svoje deti, prípad-
ne známych, ktorí sú v identifikácii 
falošných správ zdatnejší,“ dodáva 
prokurátorka. „Ak sa však obeťou 
podvodníka stanete, je nevyhnutné 
bezodkladne informovať svoju ban-
ku, zablokovať kartu a zmeniť pin 
kódy, heslá do účtu a kontaktovať 
políciu.“ 

NOVODOBÍ „ŠMEJDI“ 

Hromadné predajné akcie, výle-
ty za „hrncami, čiže podvody typu 
„Šmejdi“ ako sme ich vnímali v mi-
nulosti, ktorých výsledkom bolo, že 
si seniori kúpili nekvalitný tovar, 
prípadne iný tovar ako ten, ktorý im 
prezentovali, dnes v takejto forme za-
nikli. Podvody pri predávaní však nie. 

„V súčasnosti sú podvodníci so-

fistikovanejší,“ hovorí JUDr. Lucia 
Štefanková, okresná prokurátorka 
Bratislava IV. „K určitým formám 
podvodov prichádza aj pri takzva-
ných nechcených nákupoch, dar-
čekoch kvázi zadarmo, akciách 1+ 1. 
Treba si uvedomiť, že nikdy nič nie 
je zadarmo a obchodník zo zákazníka 
vždy profituje.“ 

Okresná prokurátorka radí, že ak 
sa senior rozhodol na takejto akcii 
niečo kúpiť, mal by trvať na vysta-
vení potvrdenia o nákupe, nemal 
by podpisovať žiadnu zmluvu, ktorú 
si vopred neprečíta, je pre neho ne-
zrozumiteľná, nečitateľná, prípadne 
zaväzuje k ďalšiemu nákupu. Ak sa 
rozhodne na akciu ísť, nech si vyčlení 
len konkrétnu sumu peňazí a odmie-
ta akékoľvek ponuky organizátora, 
že seniora odvezie do banky alebo 
domov pre ďalšie peniaze. 

Odporúča tiež seniorom poradiť sa 
o účasti s blízkymi alebo zavolať na 
Senior linku s číslom 0800 172 500 
a overiť si organizátora. 

Seniori často pristúpia na stret-
nutie alebo sa akcie zúčastnia pre 
osamelosť, nemajú sa s kým poroz-
právať, tráviť čas. „Všímajme si a sta-
rajme sa o svojich rodičov, starších 
susedov, aby vedeli, keď budú mať 
pochybnosť, že sa majú kam sa obrá-
tiť,“ dodáva okresná prokurátorka. 

ČO ROBIŤ? 

Ak sa už človek stal obeťou pod-
vodníka, je potrebné zachovať pokoj 
a ihneď kontaktovať políciu na čísle 
158. Poskytnúť jej základné informá-
cie - meno, adresu, telefónne číslo, 
stručne popísať, čo sa stalo, kto, kde, 
kedy, akým spôsobom, s akým nás-
ledkom sa tohto konania dopustil. 

Trestné oznámenie možno podať 
aj osobne na ktoromkoľvek oddelení 
policajného zboru, kde je 24-hodi-
nová služba, prípadne môže kon-
taktovať a podať trestné oznámenie 
na Okresnej prokuratúre Bratislava 
IV na Hanulovej v čase od 09:00 do 
11:00. 

Až do príchodu policajtov od-
porúča prokurátorka neupratovať, 
nehýbať vecami, neprekladať ich, 
aby nedošlo k prípadnému zmareniu 
stôp. 

„Pomôže i to, ak si obeť podvod-
níka spomenie a následne zapíše čo 
najviac detailov so stretnutia, čo sa 
týka osoby páchateľa, jeho výzoru, 
oblečenia, reči, iných zvláštností, 
ktoré si všimol. Je potrebné pripraviť 
si zoznam odcudzených vecí, prípad-
ne fotografie k nim, doklady o kúpe, 
faktúry.“ 
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Tunajšie tulene sú najstaršie na svete 
Devínsku Kobylu pozna-

jú Bratislavčania ako 
výletné miesto, s krásnou 
prírodou. Na jej vrchole je 
umiestnená rozhľadňa, z 
ktorej je dovidieť do ďale-
kého okolia. Keď sa z nej 
pozrieme na západ, uvidíme 
rovnú Záhorskú nížinu s 
borovicovými lesmi, riekou 
Moravou a diaľnicou. Málo 
koho vtedy napadne, že sa 
vlastne pozerá z vrcholku 
ostrova na pradávne morské 
dno. A predsa je to naozaj 
tak! Pred skoro 14 miliónmi 
rokov, tu všade šumel  prí-
boj teplého, subtropického 
mora. Ako to vieme? 

TEXT A FOTO 

ŠTEFAN MÉSZÁROS 

Na svahoch Devínskej Kobyly sú 
miesta, na ktorých môžeme nájsť 
skameneliny morských živočíchov. 
Tvoria veniec okolo celého kopca 
a vyznačujú tak hranicu, pokiaľ až 
siahala hladina nášho posledného 
mora. Schránky lastúrnikov a ulitní-
kov, ktoré sú prapredkami mnohých 
dnešných druhov, sa tu vyskytujú v 
kameňoch veľmi hojne. 

Prezrádzajú nám mnoho o prostre-
dí, v ktorom kedysi žili. Napríklad 
hĺbku dna, na ktorom žili, teplotu 
vody, energiu vodného prostredia. Po 
tejto stránke sú veľmi dobrými indi-
kátormi pradávneho prostredia hlav-

Skamenená kostra pravekej žaby. 

Až 11,5 cm veľký zub žraloka megalodona z Devína, z  vinohradov. 

ne koraly, ktoré sa nám zachovali po-
merne hojne. Podnes totiž potrebujú 
ku svojmu životu teplé, preslnené a 
dobre prekysličené vody, blízko po-
brežia. Podľa nich môžeme povedať, 
že tu vládlo subtropické podnebie, 
ako dnes napríklad v Egypte. 

SANDBERG 

Na svahoch Devínskej Kobyly je 
niekoľko lokalít, ktoré sú svetovo 
známe nálezmi pre vedu významných 
skamenelín. 

Veľká hrebenatka zo Sandbergu. 

Je to v prvom rade Sandberg v De-
vínskej Novej Vsi. Tu sa v minulosti 
našli napríklad zuby praopice Dryo-
piteka, ale aj ďalšie vzácnosti. Našli 
tu až do tristo druhov pravekých ži-
vočíchov. Sandberg je dnes chráne-
nou lokalitou. 

ŠTOKERAVSKÁ VÁPANKA 
A BONAZA 

Ďalším, pre vedu veľmi dôležitým 
miestom, je veľký kameňolom Štoke-
ravskej vápenky, medzi Dúbravkou a 
Devínskou Novou Vsou. Počas ťažby 
vápenca tu boli odkryté hlboké trhli-
ny, v ktorých sa zachovali skameneli-
ny suchozemských aj morských živo-
číchov. Sú to hlavne stavovce, rôzne 
suchozemské ulitníky a v sintrovej 
výplni trhliny nazvanej Bonanza sa 
našiel dokonca aj hmyz. 

Zo stavovcov to boli kosti žiab, 
hadov, jašteríc a cicavcov. Poznáme 
odtiaľto nálezy predchodcov slonov 
- mastodontov, antilopiek, cibetko-

Lebka najstaršieho tuleňa na svete z Bonanzy 

vitých a kunovitých šeliem, ďalej po-
divných chalikotérií, čo boli koňom 
podobné veľké zvieratá s pazúrmi. K 
najvzácnejším nálezom však patria 
skameneliny zvierat, ktoré sa našli 
prvýkrát na svete. Sú to opice rodu 
Pliopitecus, tulene nového rodu De-
vinophoca, alebo aj hmyzožravca 
rodu Štorchia. Profesor Zdeněk Špi-
nar z Prahy, popísal odtiaľto aj nový 
druh žaby, Bufo priscus, ktorá bola 
prapredkom dnešných ropúch. Mate-
riál získaný z trhliny Bonanza je de-
ponovaný v Slovenskom národnom 
múzeu. Časť je vystavená v expozícii. 

Nálezy z trhlín lomu Štokeravskej 
vápenky dnes poznajú vedci po ce-
lom svete. Kvôli tuleňom tu pracovali 
vedci dokonca až z Washingtonu. 
Zistili, že tie naše tulene sú najstaršie 
na svete! To značí, že všetky dnešné 
tulene majú svoj pôvod práve na De-
vínskej Kobyle. 

Okrem suchozemskej fauny po-
známe z Bonanzy aj morskú faunu. V 
piesku sa zachovali napríklad čeľuste 
a tŕne z rají, zúbky žralokov, morské 
mäkkýše a rozvŕtané balvany vápen-
ca, ako stopy po prítomnosti zavŕta-
ných lastúrnikov. Našli sa aj malé 
plody citrusov a šišky borovíc. 



ete z Bonanzy
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Tunajšie tulene sú najstaršie na svete 
Prihláste sa a oslavujte 

Okrúhle narodeniny, výročie, vzácna príležitosť stretnúť 
sa. Ak oslavujete vy alebo váš blízky životné jubileum, 
nenechajte si to pre seba, ale oslávte narodeniny v kruhu 
svojej dúbravskej rodiny. Stačí vypísať našu návratku...

Meno a priezvisko: 

Adresa: 

Dátum nar.: 

Kontaktná osoba: 

Tel.: 

Návratku prosím odovzdať alebo poslať na Oddelenie sociálnych vecí 
a zdravotníctva Miestneho úradu Dúbravka, Žatevná 4, 844 02 Bratis-
lava. Osobné údaje budú spracované v zmysle GDPR. 

valentínska edícia 
10.02.2024 

Dúbravka 

www.bratislavamarathon.sk 
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Dúbravské múzeum je hojne navštevované najmä školskými kolektívmi. 

OBROVSKÝ ŽRALOK 
NAD DÚBRAVKOU 

Vzácne skameneliny sa však našli 
aj na iných miestach Kobyly. Nad 
Dúbravkou v dnešného zariadenia 
Dúbravská oáza boli nájdené kosti 
nosorožca, nad Devínom, v starých 
vinohradoch sa našiel zub obrovské-
ho žraloka megalodona. 

V záreze lesnej cesty z Devína do 
Dúbravky boli objavené kosti sucho-
zemských korytnačiek, ale aj ďalšie 
skameneliny. Stovky skamenelín z 
miest okolo celej Devínskej Kobyly sú 
vystavené v Dúbravskom múzeu na 
ulici Pod záhradami, kde si ich náv-
števníci môžu prezrieť. Sú tam aj ďal-
šie skameneliny, takmer z celého sve-
ta. Srdečne vás pozývame na návštevu. 
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Bratislavský samospráv-
ny kraj má schvále-

ný rozpočet. Je výrazne
ovplyvnený najmä zníže-
ním daňových príjmov z
dôvodu zavedenia nových
pravidiel daňového bonu-
su, približuje župan JURAJ 
DROBA. V rozhovore načr-
tol plány a udalosti kraja.
Otvoriť chce divadlo Aréna 
a Bratislavské bábkové 
divadlo sa vráti na Dunaj-
skú ulicu. 

S príchodom nového roku 
zvyknú ľudia bilancovať ten starý. 
Aký bol rok 2023 pre vás osobne, a 
aký pre Bratislavský samosprávny 
kraj? 

Rok 2023 bol akčný, plodný a ná-
ročný. V mojom osobnom živote pri-
budol nový člen rodiny – Jakub Mó-
ric. Som hrdý na svoju manželku, že 
všetko statočne zvládla a som rád, že 
všetko dobre dopadlo. Už sme si to 
doma nastavili tak, aby sa dala zladiť 
práca s rodinným životom. Čo sa týka 
Bratislavského kraja, zrevitalizovali 
sme desiatky kilometrov ciest, otvori-
li sme centrá odborného vzdelávania 
a prípravy na stredných školách, do-
končili sme stavebné práce v Divadle 
Aréna, Bratislavskom bábkovom di-
vadle, seneckej Synagóge i v Kaštieli 
Čunovo. Rovnako sme pokračovali v 
očkovaní proti HPV vírusu, otvori-
li sme moderný športovo-rekreačný 
areál na Strednej priemyselnej škole 
elektrotechnickej K. Adlera v bratis-
lavskej Dúbravke, ale aj sme zrevitali-
zovali záhradu v modranskom kaštie-
li. Tých vecí, ktoré sa podarili je nao-
zaj veľa a to v každej našej oblasti, o 
ktorú sa staráme. Z každej jednej veci, 
či už menšieho alebo väčšieho formá-
tu, sa veľmi teším. 

Z toho, čo sa vám podarilo v 
roku 2023, na čo ste najviac hrdý? 

Najviac hrdý som na to, že rozvoj 
kraja sa nezastavil. A to aj napriek 
obmedzeniam, či už finančného ale-
bo systémového charakteru. Doká-
zali sme pokračovať v rozbehnutých 
projektoch a dokonca začať aj nové. 
Považujem za veľmi dôležité, že sme 
nezatvorili oči pred narastajúcimi 
problémami mladých ľudí a spustili 
sme pomáhajúci projekt zameraný 
na duševné zdravie detí s názvom „Je 
OK, ak nie si OK“. Sily sme spojili s 
občianskym združením IPčko, ktoré 
má v tejto oblasti obrovské skúsenos-
ti a najmä výsledky. Cieľom je pomá-
hať žiakom, učiteľom, ale aj rodičom 
a najmä dať vedieť, že v tom nie sú 
sami. Že pomoc existuje. Projekt mal 
veľký ohlas, preto v ňom pokračuje-
me aj v tomto roku. Rovnako ma teší, 
že aj napriek kríze sme zachránili do-
tácie. V rámci dotačnej schémy sme 
tak mohli v roku 2023 podporiť vyše 
370 občianskych projektov. 

A vyzdvihol by som aj to, že sme 
otvorili športovo-rekreačný areál na 

D O KO N Č Í M E  D L H O  O Č A K ÁVA N É  P ROJ E K T Y,  H OVO R Í  P R E D S E DA  

Droba: Rok 2024 

Predseda BSK Juraj Droba. 

už spomínanej Adlerke, s čím sme 
priniesli aj unikátny elektronický 
rezervačný systém. Naším cieľom je 
sprístupňovať moderné športoviská 
verejnosti a vytvárať jej tak priestor 
pre športové aktivity. Adlerka je naša 
vlajková loď, ale postupne tam bu-
deme pridávať ďalšie možnosti pre 
športovú činnosť. Najbližšie tam pri-
budne areál Obchodnej akadémie na 
Račianskej 107 či bazény na Gymná-
ziu L. Novomeského na Tomášikovej 
ulici v Bratislave. Stačí ísť na web Bra-
tislavského kraja, vybrať si konkrétne 
športovisko, konkrétny čas a je to ho-
tovo. Samozrejme ihriská, telocvične, 
plavárne nebudú len pre žiakov školy, 
športové kluby a rezervácie, ale vo vy-
braných časoch bude môcť verejnosť 
športovať aj zadarmo. 

Poďme ale do roku 2024. Tak 
aký podľa vás bude? 

Prelomový a otvárací. To asi naj-
viac vystihuje to čo nás čaká. Staveb-
ne sme dokončili viaceré rekonštruk-
cie kultúrnych a historických pamia-
tok, ktoré práve tento rok otvoríme 
a sprístupníme verejnosti. Naši di-
vadelníci sa už veľmi tešia do svojich 
vynovených priestorov a verím, že 
aj verejnosť potešia všetky novinky, 
ktoré pre nich pripravujeme. 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 
  

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 

 

 
  

 
 

 
 

  
 

  
 

  

 

 
 

 

 

  
 

 
 

  
 

  

  

  

 

 

 

 

 

 

 
  

 

  
 

  

 
 

 

 
 

 
 

 

 
  

  

 

 

 
 

  
  

 
 

 
 

Na rok 2024 sa podarilo schvá-
liť rozpočet – vyše 300 miliónov eur. 
Aké budú priority, na aké aktivity sa 
kraj zameria? 

Rozpočet je výrazne ovplyvnený 
najmä znížením daňových príjmov z 
dôvodu zavedenia nových pravidiel 
daňového bonusu. A tiež rastúcimi ce-
nami tovarov a služieb z dôvodu stále 
vysokej inflácie. Napriek tomu ho ne-
považujem iba za údržbový. Naopak, 
dovoľujeme si rozpočet označiť za 
rozvojový. Na rok 2024 sme navýšili 
finančné prostriedky na všetky kľúčo-
vé kompetencie žúp ako sú vzde-
lávanie, sociálne služby, prímest-
ská doprava, cesty II. a III. triedy a 
kultúra. Podarilo sa nám navýšiť aj 
finančné prostriedky do cestovného 
ruchu. Postupne dokončíme naše vý-
znamné investície či už ide o centrá 
odborného vzdelávania a prípravy v 
školskej oblasti alebo deinštituciona-
lizáciu sociálnych služieb. Prebiehať 
budú revitalizácie parkov v Malinove 
a Stupave. Pokračovať budeme takis-
to v rozsiahlej modernizácii cestnej 
siete na území župy. Čiže ten náš 
Investičný plán je mimoriadne am-
biciózny. Celkový suma investičných 
výdavkov je na úrovni 70,7 miliónov 
eur, čo je historicky najvyššie číslo. 
Do modernizácie ciest II. a III. trie-
dy pôjde vyše 31 miliónov eur. Avšak 
z celkového pohľadu najviac finan-
čných prostriedkov poputuje do oblas-
ti vzdelávania, a to 108 miliónov eur. 

Asi najviac projektov bude do-
končených a otvorených práve v 

oblasti kultúry. Na čo sa obyvatelia 
kraja môžu tešiť? 

V novej divadelnej sezóne 
2024/2025 sa môžu obyvatelia kraja 
tešiť na otvorenie vynoveného Di-
vadla Aréna, ktoré sme komplexne 
zrekonštruovali. Ide o jednu z najvý-
znamnejších a najväčších investícii 
do kultúrnej infraštruktúry na území 
Bratislavského kraja za posledné de-
kády. Nielenže sme obnovili unikátnu 
divadelnú budovu, ale vytvorili sme 
jedno z najmodernejších divadiel na 
Slovensku. Zároveň sme zatraktív-
nili vnútorné aj vonkajšie prostredie 
a rozšírili sme aj obsahovú ponuku 
pre obyvateľov a návštevníkov kraja. 
Vytvorili sme tak verejne prístupný 
areál, ktorý sa bude využívať nielen 
na divadelné predstavenia, ale aj na 
rôzne kultúrno-spoločenské podu-
jatia, prípadne príjemné posedenie 
pri káve na brehu Dunaja v novo-
vzniknutej kaviarni. Kompletne sme 
obnovili javiskovú technológiu, zvu-
kovú, osvetľovaciu, projekčnú tech-
niku a opravili sme aj vodnú vežu. Tá 
v budúcnosti rozšíri ponuku kultúr-
nych priestorov v areáli divadla. 

Aréna však nebude jediné zre-
konštruované divadlo. 

Áno, je to tak. Tento rok na staro-
novú adresu na Dunajskú ulicu vráti-
me Bratislavské bábkové divadlo. Je 
to najnavštevovanejšie divadlo v kraji. 
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Školstvo zostáva mojou prioritou 
              B R AT I S L AVS K É H O  S A M O S P R ÁV N E H O  K R A JA  J U R A J  D RO BA  aj srdcovkou. Postupnými krokmi 

školstvo modernizujeme, rekon-
štruujeme, pridávame nové odbory, 
odmeňujeme učiteľov a o tom, že 
to funguje svedčí aj fakt, že o župné 
školy opäť vzrástol záujem. Minulý bude prelomový 
rok bolo podaných o takmer tritisíc 
prihlášok viac ako rok predtým. A v 

Obnovené Divadlo Aréna. 

Zmodernizované športovisko Adlerka. 

Roky fungovalo v náhradných pries-
toroch a konečne má pôvodnú starú 
budovu komplexne zrekonštruovanú 
a získalo aj úplne novú prístavbu, 
kde sa nachádza hľadisko a javisko. 
Novinkou je zelená strecha, výťah, 
workshopové priestory, depozitár bá-
bok. Pribudli tu šatne, skúšobňa pre 
hercov, kancelárie. Premenou prešlo 
aj foajé, ktoré bude nielen vstupnou 
bránou do divadla, ale fungovať tu 
bude detská cukráreň s interaktív-
nymi prvkami a na stenách sa budú 
môcť návštevníci začítať do stručnej 
histórie divadla. Má modernú pro-
jekčnú, zvukovú a svetelnú techniku, 
čiže to bude divadlo 21. storočia, čo 
verím divákom prinesie úplne nový 
zážitok. V roku 2024 otvoríme verej-
nosti aj kultúrne centrum v zrekon-
štruovanej Synagóge v Senci. Teším 
sa aj na, že sa nám podarilo zrevitali-
zovať záhradu v Kaštieli v Modre. Ob-
novili sme tu vodné prvky, ako jazero 
a fontány, vybudovali sme okrasné 
záhony a vyvýšené bylinkové záhony. 
Verejnosť si ju bude môcť pozrieť v 
blízkej dobe. Verím, že záhrada bude 

slúžiť ako oddychové a kultúrne mies-
to pre obyvateľov Modry a návštevní-
kov. Tí sa tu budú môcť stretávať na 
rôznych podujatiach, workshopoch, 
ochutnávkach, tvorivých dielňach, 
seminároch a pri iných komunitných 
príležitostiach alebo si len tak pose-
dieť v záhrade a oddychovať. 

V rámci zveľaďovania a obnovy 
historických a kultúrnych pamiatok 
ste sa pustili aj do komplexnej re-
konštrukcie Kaštieľa v Čunove. Čo v 
ňom verejnosť nájde a kedy doň ofi-
ciálne bude môcť vstúpiť? 

Včunovskom kaštieli nájde svoju du-
šu unikátne environmentálne a vzde-
lávacie Ekocentrum, ktoré v regió-
ne dlhodobo absentovalo. V našom 
kraji síce existuje niekoľko menších 
environmentálnych centier, ale jedno 
hlavné, ucelené s nadnárodnou úrov-
ňou tu absentovalo. Určené bude tak 
odborníkom, školám, žiakom, ako 
aj širokej verejnosti všetkých veko-
vých kategórií, tak z Bratislavské-
ho kraja, ako aj celého Slovenska, s 
presahom na rakúske a maďarské 
územie. Slúžiť bude na workshopy, 

vzdelávacie programy pre žiakov a 
študentov, exkurzie, dobrovoľnícke 
dni, letné tábory, cezhraničné kon-
ferencie, nové turistické atrakcie či 
prezentáciu prírodných zaujímavostí, 
a to všetko v spolupráci s domácimi 
i zahraničnými partnermi. V budove 
kaštieľa vznikne interaktívna expozí-
cia zameraná na rôzne oblasti prírod-
ného dedičstva regiónu ako sú Delta 
Dunaja či Lužné lesy. Vnútri budú 
tvorivé dielne a multifunkčná sála. V 
záhrade zase umiestnené rôzne zážit-
kové a interaktívne prvky ako bioto-
pové jazierko schopné samočistenia, 
vtáčie hniezdo, drevená dráha nad 
mokraďou, šplhací totem, interaktív-
na stena, zážitkový chodník „bosou 
nohou“, ako aj záchranná stanica pre 
zranené živočíchy. V rámci projektu 
sa pripravujú denné a pobytové vzde-
lávacie programy a exkurzie viazané 
na okolité územie, prírodu, miestne 
tradície a ľudské aktivity v krajine. 
Otvorené pre verejnosť bude od jari 
2024. 

Čo sa týka modernizácie a re-
konštrukcií župných komunikácií II. a 
III. triedy, tam bol kraj veľmi aktívny. 
Budete v tomto tempe pokračovať? 

V rozsiahlej modernizácii ciest II. 
a III. triedy budeme samozrejme po-
kračovať aj v tomto roku. Do údržby 
a rekonštrukcie župných komuni-
kácií plánujeme investovať vyše 31 
miliónov eur. V rámci revitalizácie 
zmodernizujeme okolo 61 km ciest a 
sedem mostov. Medzi najvýznamnej-
šie úseky budú patriť napríklad úsek 
z Kuchyne do Plaveckého Mikuláša, z 
Modry do Budmeríc alebo z Veľkého 
Bielu do Malého Bielu. Cesty rekon-
štruujeme modernými technológia-
mi, napríklad recykláciou za studena 
alebo za horúca, čím nielen šetríme 
materiál a životné prostredie, ale výs-
ledný efekt je trvácnejší a kvalitnej-
ší. Súčasťou investícii bude aj nákup 
ďalšieho menšieho príslušenstva pre 
správcu župných komunikácií v cel-
kovej hodnote 850 000 eur. Do ak-
tuálnej cestnej zostavy tak pribudne 
valník do 3,5 tony s hydraulickým že-
riavom, ako aj tri valníky do 3,5 tony 
so zaplachtením a dva univerzálne 
traktorové nosiče s príslušenstvom. 

Od svojho zvolenia v roku 2017 
ste opakovane deklarovali, že škol-
stvo je pre vás priorita a srdcová zá-
ležitosť. Táto ambícia sa zdá, je na-
plnená. Z celkového rozpočtu na rok 
2024 najviac finančných prostried-
kov pôjde práve do oblasti vzdelá-
vania, a to 108 mil. eur. Skúsme tie-
to financie rozmeniť na drobné. Čo 
konkrétne bude z nich financované? 

tomto všetkom budeme pokračovať. 
Realizovať budeme centrá odborné-
ho vzdelávania a prípravy (COVP), 
modernizovať športoviská a otvárať 
ich verejnosti, ale zameriame sa aj na 
zvyšovanie energetickej efektívnosti 
budov. 

Začali ste aj s ambicióznym 
projektom kampusu športu a zdra-
via v bratislavskej Petržalke. V akej 
je fáze? 

Pôjde o výnimočný projekt, kto-
rého cieľom je prepojiť vzdelávanie 
a šport vo forme rozsiahleho areálu. 
V Petržalke chceme vybudovať mo-
dernú strednú športovú školu s kom-
plexným zázemím a infraštruktúrou, 
ktorá bude slúžiť na účely nielen špor-
tovej škole, ale aj športovcom z naj-
rôznejších športových odvetví, iným 
školám s príbuznými odbormi a širo-
kej verejnosti. V spolupráci s kľúčo-
vými partnermi bude vybudovaná 
infraštruktúra poskytovať domovské 
zázemie pre hokejovú akadémiu a 
rozvojové centrum volejbalu. Projekt 
bude realizovaný v zmysle koncep-
tu SMART škôl. Súčasťou kampusu 
bude Spojená škola, Ostredková a 
relevantní partneri z oblasti športu, 
ktorí sa budú finančne podieľať na 
vybudovaní športovej infraštruktúry. 
Aktuálne máme vypracovaný staveb-
ný zámer a podklady na posudzova-
nie vplyvov na životné prostredie. 
Nasledovať bude fáza vypracovania 
predprojektovej dokumentácie. 

Bude jediný alebo plánujete aj 
iné? 

Pripravujeme aj ďalšie. V Bernolá-
kove pre oblasť energetiky a poľno-
hospodárstva a v Modre zase vino-
hradnícky. Cieľom je spojiť teoretické 
vyučovanie s praxou a vedeckou čin-
nosťou a to v jednom areáli, ktorý je 
moderný, vybavený a plne funkčný. 

 

  

 

 

  

 
 

 
 

  

  
 

 

  
 

 

 

 

 

 

 

  

  

 
 

 
 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

  

  

 

  

 

 

 

 
 

  
 

 

 
  

  

 
 

   
 

 

  

 
 

 

 
  

 

  
 

 

  
 

  

 
 

  

Minulý rok ste otvorili tému de-
centralizácie verejnej správy. Pohlo 
sa to niekam? 

V minulosti decentralizácia ve-
rejnej správy zostala akoby na pol 
ceste. Súčasný systém je neefektívny 
a byrokraticky komplikovaný. Potre-
bujeme preto riadenie zjednodušiť z 
trojstupňového na dvojstupňové. V 
praxi to znamená preniesť kompe-
tencie okresných úradov na samos-
právy a priradiť im adekvátne finan-
cie. Určite tiež chceme otvoriť tému 
systému a kritérií financovania sa-
mospráv vrátane vytvorenia spravod-
livejšieho systému prerozdeľovania 
daní. A kam sa táto téma posunula? 
Tému otvorila ešte predchádzajúca 
vláda, ale dosť nešťastne. Preto pri-
pravujeme vlastný návrh a budeme o 
ňom rokovať už s novou vládou. 
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SUDOKU 

Cena za šport 
2023 pre 
Dúbravčana 

Pre koncom roka 2023 sa v 
Zrkadlovej sieni Primaciál- 

neho paláca konal slávnostný 
ceremoniál pri  príležitosti 
jubilejného 30. ročníka Bratis- 
lavskej ceny za šport. Hlavné 
mesto odovzdávalo ceny najús- 
pešnejším športovcom, špor-
tovkyniam, športovému odbor-
níkovi a športovým kolektívom 
Bratislavy a Bratislavského 
samosprávneho kraja. V Bra-
tislavskej cene za šport 2023 
sa oceňovalo v 7 kategóriách: 
Dospelý – olympijský šport, 
Dospelý – neolympijský šport, 
Junior, Kolektív, Talent, 
Športový odborník a Zdravotne 
znevýhodnený športovec. V ka-
tegórii Junior si tretie miesto 
odniesol talentovaný mladý 
plavec, Dúbravčan a bývalý 
žiak Základne školy Sokolíkova 
Samuel Košťál. Vlani získal 
slovenský juniorský reprezen-
tant v plávaní cennú bronzovú 
medailu z Majstrovstiev Euró-
py v plávaní z Belehradu. 
 (lum) 

I N F O  

VEĽKOKAPACITNÉ KONTAJNERY FEBRUÁR 

Veľkokapacitné kontajnery sú určené výlučne 
pre obyvateľov  fyzické osoby MČ Bratislava-
-Dúbravka, kontajnery nie sú určené pre podni-
kateľov, aby sa zbavovali odpadu v rámci svojich 
podnikateľských aktivít  (pri prerábkach bytov a 

15. februára pod.).  V prípade že  takúto činnosť zistíme, bu-
deme žiadať od tohto podnikateľa buď úhradu 

Cabanova 19 nákladov alebo odstránenie odpadu z príslušné-

pred bytovým domom ho kontajnera. 
Do kontajnerov sa nemôže ukladať stavebný 

29. februára odpad ako betón, tehly, murivo, dlaždice, obkla-
dačky, odstránené izolačné materiály. Výnimkou 

Fedákova 16, sú keramické umývadlá, WC misy, ktoré je mož-

roh s K. Adlera né uložiť do kontajnerov. 
Kontajnery na veľkorozmerný komunálny 

22. februára 
odpad taktiež nie sú určené na zber odpadu ako 
pneumatiky, elektroodpad, batérie a akumu-

Ulica kpt. J. Rašu 39 látory, nebezpečný odpad (farby, oleje a pod.). 

pri bytovom dome 

29. februára 29. februára Trhová ulica, pri kontajnerovom stojisku, 
Koprivnícka roh pre bytový dom aratovská 6A až 6E (Rustica)

s Tulipánovou 

1. februára 
Landauova 32, pred bytovým domom 

1. februára 8. februára 
Koprivnícka 11 M. Schneidra Trnavského 20 15. februára pri bytovom dome pri bytovom dome

Galbavého 2 
parkovisko 22. februára 

Bagarova pri VUB 

8. februára 
Húščavova 1,3 
pred bytovým domom 

TIPY Z DÚBRAVSKEJ KNIŽNICE 

Domáce ako svetové, známe i neznáme 
Siahnuť po súčasnej slovenskej literatúre? Miestna knižnica núka aj aktuálne knižky do-

mácich autorov. Vybrali sme tri rozličné diela z políc Oddelenia pre dospelých. Poviedky 
aj román, každé iné, každé originálne. 

JANA BODNÁROVÁ JANA BEŇOVÁ TOMÁŠ HORVÁTH 
Patchwork v bielej Plán odprevádzania (Café Hyena) Zverstvo 

Ako už názov knihy napovedá, román Plán odprevádza- Trefne zvolený názov pre dvanásť 
autorka zošila príbehy a útržky nia získala Jana Beňová v poviedok, v ktorých je poradieZa 

životov ľudí, ktorí sa napriek (či roku 2012 Cenu Európskej Únie za kapitol, častí kapitol, odstavcov a 
vďaka) svojej rôznorodosti stretáva- literatúru. Preložený bol zatiaľ do vôbec všetkých textových segmen-
jú v blízkych vzťahoch vsadených do štrnástich jazykov vrátane nemčiny, tov ľubovoľné. Je to jednoducho 
spoločného života v Československu angličtiny, francúzštiny, taliančiny, zverstvo, ktoré sa oplatí odskúšať 
druhej polovice 20. storočia. Text španielčiny či arabčiny. Kniha o tom, a spoznať autora bratislavského 
sprevádzajú ukážky z tvorby Evy aké dôležité je odprevádzať a chrániť literárneho podsvetia, spisovateľa, 
Moflárovej. Knižka patrí na pultoch svojich milovaných, sa stala súčasťou literárneho vedca. 
knižnice k novinkám. finálovej desiatky ceny Anasoft litera.  Lucia Marcinátová 

Kontakt: Miestna knižnica Dúbravka V prípade, že chcete knihy podarovať, napíšte email, my sa 
Sekurisova 12 | 841 02 Bratislava na tituly pozrieme, bohužiaľ, máme obmedzené skladovacie kapacity 
kniznica@dubravka.sk | kultura@dubravka.sk a nemôžeme poskytnúť domov všetkým knižkám. Ďakujeme. 

mailto:kultura@dubravka.sk
mailto:kniznica@dubravka.sk


N A J L E P Š I E  S  A  D  A R I L  O  Ž I A K O M  Z Á K L A D N E J  Š K O LY  B E Ň O  V  S K É H O  

starostu Dúbravky uskutočnilo po
dujatie Atletický štvorboj 2023. 

Zúčastnili sa ho vybraní žiaci dúb-
ravských základných 
škôl. Za každú školu 
mohli štartovať maxi
málne 2 dievčatá a 2 
chlapci v jednej disciplíne, pričom 
žiak/žiačka smeli súťažiť aj vo via
cerých disciplínach. Tie boli dohro
mady štyri beh na 60 m prekážok, 

skok do výšky, vrh guľou a beh na 
600 m. Najlepší boli žiaci zo ZŠ Be
ňovského, druhú priečku obsadila 

ZŠ Sokolíkova a bronzo
vú medailu si odniesla ZŠ 
Nejedlého. Podujatie At
letický štvorboj finančne 

podporil Bratislavský samosprávny 
kraj v rámci Bratislavskej regioná
lnej dotačnej schémy na podporu 
športu. (dš) 

Mestská časť využíva obnovený 
atletický areál pri Základnej 

škole Sokolíkova vo veľkom a takmer 
počas celého roka. Cieľom nie tak 
dávnej premeny areálu bolo vybu
dovať kvalitné tréningové plochy na 
atletiku i futbal, ale tiež vytvoriť pod
mienky pre mládežnícke atletické 
súťaže. To sa aj podarilo. Dejiskom 
športových aktivít bola „Sokolíčka“ 
aj 18. októbra, keď sa tu pod záštitou 

Atletický štvorboj na Sokolíčke 
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S P R ÁV N E  N Á D O BY  Pre záhradku na terase alebo na balkóne sú, samozrej- Páči sa vám táto krížovka? 
me, ..... (tajnička). Vo všeobecnosti by ste si mali kúpiť tú najväčšiu nádobu, na Spolu s mnohými ďalšími 
akú máte miesto a s akou ste schopní manipulovať. Umožní vám to menej často ju nájdete v publikácii Krížovky 

pre celú rodinu. ktorú vydalo zalievať a zároveň môžete využiť rôznorodejší výber rastlín. 
Ottovo nakladatelství. 

-
-

-
-

- -
-

-

-

-
-

Jarabina 
výstredná a odolná 

Pokračujeme v našom se-
riáli Stromy, ako ich nepo-

známe, symbolika u Slovanov
a Keltov. Staré národy veľmi 
dobre poznali všetky druhy 
stromov a ich liečivé i úžitko-
vé vlastnosti. Tie mohli byť 
využité v domácnosti alebo
na výrobu rôznych pracov-
ných nástrojov a okrasných 
predmetov. Každý strom aj
ker mali svoje obdobie roka,
čím vznikol určitý stromový
horoskop. 

LUCIA PALŠOVÁ 

Keltský rok považuje mesiac feb-
ruár za začiatok jari, 1. alebo 2. feb-
ruára sa slávil prvý festival ohňa v 
roku – sviatok plodnosti Imbolc. 

Toto obdobie reprezentuje práve ja-
rabina. Jarabina – 21. 1 – 17. 2 (kelt-
ský Imbolc a slovanské Hromnice). 
Anglicky sa označuje tiež ako horský 
jasan, tento názov vznikol na zákla-
de podobnosti listov oboch stromov. 
Niektoré odrody môžu dorásť až do 
výšky dvadsať metrov, no priemerná 
výška býva omnoho nižšia. 

Smotanovobiele kvety sa vyzna-
čujú nepríjemnou vôňou. Nápadné 
červené plody jarabiny sú jedlé, ale s 
trpkou príchuťou. Sú potravou mno-
hých druhov vtákov. Drevo jarabiny 
je pevné a pružné. Plody obsahujú vi-
tamín C a šťava z bobuliek je antisep-
tická a sťahujúca, čo bývalo účinným 
kloktadlom. 

Kľúčové slová pre jarabinu sú: pre-
zieravosť, vynaliezavosť, ľudskosť 
a výstrednosť. Ľudia narodení v 
znamení jarabiny sú individuality 
nenávidiace konformitu a odmieta-
júce inú autoritu, než vlastnú. K ich 
najnápadnejším vlastnostiam patria 
idealizmus, pokrokové myslenie, hu-
manitárne princípy a už spomínaná 
výstrednosť. Aj keď emocionálne 
môžu byť ľudia jarabiny chladní, ve-
dia sa starať o iných s trpezlivosťou 
a prebdejú noci nad starosťami o 
budúcnosť ľudstva. Navyše sú pre-
zieraví a majú veľkú predstavivosť, 
takže potrebujú mať svoje životné 
poslanie. Typická jarabina má sklony 
vidieť veci z inej perspektívy a oplýva 
mimoriadnou predstavivosťou. Čas-
to prichádza s originálnymi nápad-
mi, ktoré ostatní môžu považovať za 
podivné a výstredné. Títo idealistickí 
rebeli sú nesmierne odolní a urputní. 

Človek jarabina je obvykle otvore-
ný a veľmi priateľský, ale tiež vyža-
duje súkromie, značnú dávku slobo-
dy a vlastný psychologický priestor. 
Dokonca aj jeho priatelia i rodina 
môžu mať občas pocit, že „svojho“ 
pána jarabinu v skutočnosti vôbec 
nepoznajú. 
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ŠTVRTOK 
9:00 - 16:00 

1. STOLNÝ TENIS SENIOROV 
Organizovaná činnosť pre seniorov prihlásených z JDS. 

organizované podujatie Pravidelne pondelky a štvrtky 9:00 -16:00. 

41.
ŠTVRTOK 
15:00 

KRÚŽKY PODĽA ROZVRHU 
Pravidelné krúžky v školskom roku 2023/2024. 

krúžková hod. / 5  Info a prihlasovanie: 
lubomir.navratil@dubravka.sk 

3. 
SOBOTA 
19:00 

DÚBRAVSKÝ 
FAŠIANGOVÝ PLES 

vstupné 80 Plesová tanečná zábava s bohatým programom. 
Predaj vstupeniek v pokladni DKD a na dkdubravka.sk 

4. 
NEDEĽA 
10:45 

KOLOBEH VODY 
Detské nedeľné divadielko. 

vstupné 5 Účinkuje Divadlo na hojdačke. 
Predaj vstupeniek v pokladni DKD a na dkdubravka.sk. 

10. 
SOBOTA 
10:00 

ČSOB BRATISLAVA MARATHON 
„VALENTÍNSKA EDÍCIA“ 

Štartovné 5 – 20  Tretia séria bežeckých pretekov zimnej série 2023/2024. 
Štart pri Rosničke. Info: www.bratislavamarathon.sk. 

11. 
NEDEĽA 
10:45 

MAX A LEA 
Detské nedeľné divadielko. 

vstupné 5 Účinkuje ŠiBe divadlo. 
Predaj vstupeniek v pokladni DKD a na dkdubravka.sk. 

12. 
PONDELOK 

14:00 
KOGNITÍVNE SCHOPNOSTI 

vstup voľný Workshopy pre seniorov 2024: 
Ako sa učiť cudzie jazyky o 14:00. 
Digitálne zručnosti: ako pracovať s e-mailovým účtom o 15:00. 

12. 
PONDELOK 

17:00 
FÍHA TRALALA 

Vstupné 14 – 19  Pesničkovo – divadelná šou pre najmenších divákov. 
Predaj vstupeniek len na ticketportal.sk. 

16. 
PIATOK 
19:00 

CIGÁNSKI DIABLI 
Jubileum koncert 

vstupné 25 , 35 Buďte súčasťou veľkolepej oslavy narodenín Silvie a Ernesta 
z Cigánskych Diablov a užite si večer vo veľkom štýle! 
Predaj vstupeniek v pokladni DKD, na dkdubravka.sk a v sieti Ticketportal. 

18. 
NEDEĽA 
10:45 

ROZMARNÁ PRINCEZNÁ 
Detské nedeľné divadielko. 

vstupné 5 Účinkuje Divadlo pod hríbikom. 
Predaj vstupeniek v pokladni DKD a na dkdubravka.sk. 

19. 
PONDELOK 

18:00 

AKO MAŤ ZDRAVIE 
VO SVOJICH RUKÁCH 

vstupné 30 Unikátne náučno – transformačné podujatia EVOLUTION 
s hosťami Marošom Molnárom, Ladislavom Kuželom 
a Michalom Či Urminským. Predaj vstupeniek len na tickets.nfctron.com. 

22. 
ŠTVRTOK 
17:00 

SMEJKO A TANCULIENKA 
ZABER A MAKAJ 

vstupné 14 Pesničkovo – divadelná šou pre najmenších divákov. 
Predaj vstupeniek len na ticketportal.sk. v deň konania 16  

24. 
SOBOTA 
19:00 

PARTIČKA 

vstupné 25 Populárne hudobno - zábavno improvizačné posedenie, 
do ktorého sú zatiahnutí aj diváci je späť so skvelou show. 
Predaj vstupeniek len na maxiticket.sk. 

25. 
NEDEĽA 
10:45 

DLHÝ, ŠIROKÝ A BYSTROZRAKÝ 
Detské nedeľné divadielko. 

vstupné 5 Účinkuje Divadlo Žihadlo. 
Predaj vstupeniek v pokladni DKD a na dkdubravka.sk. 

PREDAJ VSTUPENIEK ONLINE A V POKLADNI DOMU KULTÚRY DÚBRAVKA V UTOROK, VO ŠTVRTOK A V PIATOK 16:00 - 19:00 
A 1 HODINU PRED PODUJATÍM. POKLADŇA TEL.Č.: 0917 482 595. ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ. 

https://dkdubravka.sk
https://maxiticket.sk
https://ticketportal.sk
https://tickets.nfctron.com
https://dkdubravka.sk
https://dkdubravka.sk
https://ticketportal.sk
https://dkdubravka.sk
www.bratislavamarathon.sk
https://dkdubravka.sk
https://dkdubravka.sk
mailto:lubomir.navratil@dubravka.sk
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Chutné fašiangy v kuchyni 
D Ú B R AV K A  VA R Í  S   V  O J T  O M  A R  T Z  O M  

ašiangy sú obdobím od Troch kráľov až do polnoci pred 
Popolcovou stredou, ktorá tento rok pripadá na 14. 

februára. Prezident Slovenského zväzu kuchárov a cukrárov, 
Dúbravčan VOJTO ARTZ, dnes predstavuje chutnú polievku, 
ktorá zahreje, a tradično-netradičné šišky, typické práve pre 
fašiangové obdobie. Dobrú chuť! 

Zemiaková polievka so sladkou 
kukuricou a údenou rybou 

POČET PORCIÍ :  5 

OBTIAŽNOSŤ:  * 

ČAS PRÍPRAVY: 40 MINÚT 

Č O  P O T R E B U J E M E :  

40 g masla 
80 g údenej alebo sušenej slaniny 

1 stredne veľká cibuľa 
4 stredne veľké zemiaky 

1 liter zeleninového vývaru 
125 g sladkej kukurice – zrno 

500 ml smotany na šľahanie 33% 
400 g údenej ryby bez kostí a kože (úhor, 

sumček, pstruh , makrela alebo losos) 
soľ a čerstvo namleté korenie 

petržlenová vňať 

Postup prípravy: 
1. V hrnčeku rozohrejeme maslo a na 

ňom restujeme najemno nakrájanú ci-
buľku a slaninu pokrájanú na rezance. 

2. Potom vložíme na menšie kocky 
nakrájané zemiaky a zalejeme horúcim 
zeleninovým vývarom. 

3. Varíme pár minút, aby zemiaky zmäkli 
na polovicu. 

4. Pridáme kukuricu a kúsky údenej ryby. 
5. Necháme zovrieť a podľa chuti pridá-

me smotanu, soľ a korenie. Povaríme 
zhruba 5 minút, odstavíme. 

6. Nakoniec vmiešame petržlenovú vňať 
nakrájanú na rezančeky. 

VIAC INŠPIRÁCIÍ  A RECEPTOV NÁJDETE NA: 
vojtoartz – cookingshow, cookingshow by vojto artz, 

vojtoartz - cookingshow, www.cookingshow.sk 

Smažené tvarohové šišky s kyslou 
smotanou a marinovanými slivkami 

POČET PORCIÍ :  5 

OBTIAŽNOSŤ:  **  

ČAS PRÍPRAVY: 50 MINÚT 

Č O  P O T R E B U J E M E :  

250 g tvaroh tučný 
5 PL múky hladkej (alebo podľa potreby) 

1/2 ks kypriaci prášok do pečiva 
1 ks vajcia 

50 g hrozienka sušené tmavé 
40 g cukru 

rum na namočenie hrozienok 
olej na vyprážanie 

škoricový cukor 

Marinované slivky: 
250 g slivky polené mrazené 
150 g cukor kryštál trstinový 
25 ml slivovice (nemusí byť) 

1 ks badián celý 

Ochutená smotana s vanilkou: 
200 - 250 g smotana kyslá 16% 

1 ks vanilkový lusk 
vanilínový cukor (podľa chuti) 

Postup prípravy: 
Tvarohové šišky: 
V miske zmiešame tvaroh, múku, vajcia, 
prášok do pečiva, a hrozienka namočené 
v rume (a časťou rumu). Všetko spolu vy-
miešame na hladké polotuhé cesto (aby 
sa lyžicou dali vykrajovať noky). 
Do kastrólika nalejeme olej a zahrejeme 
asi na cca150°C. Polievkovou lyžicou 
odkrajujeme cesto a vkladáme do oleja. 
Správnu teplotu si vyskúšame najskôr na 
jednom kúsku. Haluška sa musí pomaly 
smažiť. Vo vnútri musí byť presmaže-
ná a na povrchu má hnedastú farbu. 
Usmažené kúsky necháme odkvapkať na 
papierovej utierke a potom ich ešte za 
tepla obalíme v škoricovom cukre alebo 
posypeme pri servise. 

Smotana s vanilkou: 
Kyslú smotanu ochutíme vanilkovým 
cukrom, zrniečkami vyškrabanými z vanil-
kového struku a starostlivo rozmiešame 
na hladký krém. 

Marinované slivky: 
Mrazené polené slivky necháme pozvoľna 
rozmraziť. Do panvice dáme cukor, trošku 
vody a na miernom príkone ho roztavíme 
na svetlý karamel. Pridáme vodu, badián, 
lusk z vanilky a rozvaríme na sirup. Vlo-
žíme slivky, rum zo scedených hrozienok 
a necháme krátko dusiť. Slivky si musia 
udržať svoj tvar, nesmú sa rozvariť. Na 
záver ich môžeme krátko zaflambovať 
slivovicou alebo rumom. 

www.cookingshow.sk
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Hrad Devín patrí pod Slo- N E Ď A L E K Á  Z R Ú C A N I N A  P R Í S T U P N Á  P E Š O ,  M H D ,  A U T O M  A J  L O Ď O U  venské národné múze-
um. Nachádza sa v katastri 
mestskej časti Devín na
sútoku riek Dunaj a Mora-
va. Z Dúbravky sa k nemu
dá dostať autom, mestskou 
hromadnou dopravou, a čo je
najlepšie aj veľmi jednoducho 
- pešo. S blížiacou sa jarou
opäť pokračujeme v tipoch
na výlety a prechádzky.
Dúbravčanka Hana Vikárová 
pozýva na Devín. 

HANA VIKÁROVÁ 

Pred hradom Devín je veľké par-
kovisko, ktoré mnohí športovci po-
znajú najmä pre to, že tu každoročne 
štartuje Národný beh Devín-Bratis-
lava. Pri parkovisku sa nachádzajú 
zmrzlinárne, reštaurácia, obchody so 
suvenírmi aj požičovňa bicyklov. 

Pokiaľ volíte ekologickejšiu mož-
nosť cestovania, Devín je dostupný 
aj MHD. Z Dúbravky odporúčame ísť 
električkou číslo 4 po zastávku Rivié-
ra a tu prestúpiť na autobus číslo 29, 
ktorý vás odvezie priamo pod hrad. 

No najlepšie je, že z Dúbravky sa 
pod hrad Devín dostanete aj pešo 
cez les. Z Dúbravskej hlavice ide o 
modrú trasu a tú zvládnete pokojne 
aj s deťmi. 

Pokiaľ vás nezaujala ani jedna z 

Na hrad Devín po modrej 

týchto možností, 
prípadne hľadáte TIP NA VÝLET 
niečo netradičné, 
pod hrad vás z Náročnosť: nízka s miernym 
centra mesta pri- prevýšením 

Turistická značka: modrá vezie aj výletná 
loď. A hoci hradná 
zrúcanina evokuje výlet do prírody, 
nezabudnite, že do hradného areálu 
vás so psíkom nepustia. 

Nájdete tu aj vnútorné priesto-
ry plné archeologických pamiatok, 

menších návštev-
níkov zas potešia 
oslíky v ohrádke. 
V lete sa tu kona-
jú aj rôzne ukážky 
dobových obleče-
ní a jázd na koni. 

Devínske bralo, na ktorom sa vypína 
stredoveký hrad, poskytuje fantas-
tické výhľady na okolité prostredie. 
Zo severu je chránené horským ma-
sívom Malých Karpát s najvyšším 

vrchom Devínska Kobyla. Devín 
zohrával dôležitú rolu v rôznych ob-
dobiach našich dejín. Sídlili tu Kel-
ti, rozsiahle pamiatky tu zanechali 
Rimania, v časoch Veľkej Moravy 
bol Devín dôležitým hradiskom a 
vojenským i kultúrnym centrom. Ar-
cheologická expozícia hradu ponúka 
viac ako 300 exemplárov. Keďže ide 
o múzeum, v pondelky je areál za-
tvorený, ostatné dni ho však môžete 
navštíviť od 10-tej hodiny. 

M E S T S K Á  Č A S Ť  B R A T I S L A V A  -  D Ú B R A V K A  

Výzva na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie na rok 2024 
Na základe Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Dúbravka č. 6/2019 zo dňa 10. decembra 2019 

o poskytovaní dotácií z rozpočtu mestskej časti   v y h l a s u j e  mestská časť Bratislava-Dúbravka  výzvu na predkladanie 
žiadostí o poskytnutie dotácie na rok 2024. Na rok 2024 je vyčlenená celková suma 98.000,- €. 

PREHĽAD VÝŠKY DOTÁCIÍ 
SCHVÁLENÝCH V ROZPOČTE 
PODĽA OBLASTÍ: 

- životné prostredie: 5 tis. €,  
- životné prostredie – kontajnerové 

stojiská: 15 tis. €,  
- kultúrna činnosť: 5 tis. €, 
-  športová činnosť: 60 tis. €,   
- sociálna oblasť: 7 tis. €,  
- školstvo-vzdelávanie: 6 tis. €. 

OBLASTI POSKYTOVANIA DOTÁCIÍ 
V MESTSKEJ ČASTI BRATISLAVA-
-DÚBRAVKA V ZMYSLE VZN: 

Všeobecne prospešná služba 
najmä: 

a) poskytovanie zdravotnej starostli-
vosti, 

b) poskytovanie sociálnej pomoci 
a humanitárna starostlivosť, 

c) tvorba, rozvoj, ochrana, obnova 
a prezentácia duchovných 

a kultúrnych hodnôt, 
d) ochrana ľudských práv a základ-

ných slobôd, 
e) vzdelávanie, výchova a rozvoj 

telesnej kultúry, 
f) výskum, vývoj, vedecko-technické 

služby a informačné služby, 
g) tvorba a ochrana životného 

prostredia a ochrana zdravia 
obyvateľstva, 

h) služby na podporu regionálneho 
rozvoja a zamestnanosti, 

i) zabezpečovanie bývania, správy, 
údržby a obnovy bytového fondu. 

Všeobecne prospešný a verej-
noprospešný účel najmä: 

a) rozvoj a ochrana duchovných 
a kultúrnych hodnôt, 

b) realizácia a ochrana ľudských práv 
alebo iných humanitných cieľov, 

c) ochrana a tvorba životného 
prostredia, 

d) zachovanie prírodných hodnôt, 
e) ochrana zdravia, 

f) ochrana práv detí a mládeže, 
g) rozvoj vedy, vzdelania, 

telovýchovy, 
h) plnenie individuálne určenej hu-

manitnej pomoci pre jednotlivca 
alebo skupinu osôb, ktoré sa ocitli 
v ohrození života alebo potrebujú 
naliehavú pomoc pri postihnutí 
živelnou pohromou. 

Žiadateľom môžu byť právnické 
osoby a fyzické osoby-podnikatelia 
pôsobiaci na území Dúbravky alebo 
poskytujúci služby obyvateľom 

mestskej časti Bratislava-Dúbravka. 
Vyplnenú žiadosť aj s potrebnými 
prílohami treba odovzdať v podateľ-
ni mestskej časti Bratislava-Dúbrav-
ka osobne prípadne poštou, alebo 
elektronickým spôsobom, a to do 
31. marca 2024. Doručené žiadosti 
posúdia príslušné komisie miest-
neho zastupiteľstva. Zaoberať sa 
ňou bude vždy tá komisia, do ktorej 
kompetencie patrí posudzovaná 
oblasť, napríklad športová, kultúrna, 
sociálna či komisia školstva a život-
ného prostredia. Príspevok môže 
žiadateľ použiť len na účel, na ktorý 
bol schválený. 
Dotáciu treba vyčerpať najneskôr 
do 15. decembra 2024. 

Podrobnejšie podmienky poskyt-
nutia dotácie, ako aj súvisiace 
dokumenty, sú súčasťou všeobecne 
záväzného nariadenia, ktoré sú do-
stupné na webovej stránke mestskej 
časti www.dubravka.sk, prípadne 
osobne na miestnom úrade. 

www.dubravka.sk
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B O X  K L U B  B O X E R  M I N U LÝ  R O K  S O  Š T Y R M I  M E D A I L A M I  Z  M A J S T R O V S T I E V  S L O V E N S K A  

Rukavice, kotrmelce aj dlhé nechty 
Dúbravský Box Klub

BOXER vďaka štyrom 
medailám z majstrovstiev
Slovenska mohol bilancovať 
uplynulý rok s hrdosťou. O 
to viac, že súťažná sekcia je 
len jednou z mnohých zložiek 
činnosti oddielu, ktorý budúci
rok oslávi dvadsať rokov od 
svojho vzniku. 

MIKI KOČAN ML. 

Maxim Zalubel si na vlaňajších 
M-SR mladšieho dorastu vybojoval 
striebro. „Odvtedy všetkých knokau-
tuje. Je to borec ako hrom. Dúfam, že 
budúci reprezentant a olympionik,“ 
nedokáže utajiť svoje nadšenie Oli-
ver Molnár, šéf Box Klubu BOXER. 
Bronz medzi dospelými na národ-
nom šampionáte 2023 získali Marko 
Eren a Peter Švajlen, zatiaľ čo Tobias 
Kovács sa môže pochváliť takýmto 
kovom ako starší dorastenec. 

Menoslov opôr a nádejí kompleti-
zuje Marko Staroň. 

FUNKČNÁ SEBAOBRANA 
dom Chovanom a dosiaľ obaja napl- Do Bratislavy sa dostal práve cez box. ATTILA VÉGH ČI MAJK SPIRIT 

Od založenia sídlia v zadnom trak- no fungujú v realizačnom štábe. Ďal- Počas vlastnej kariéry zažil úspechy, 
te Základnej umeleckej školy Eugena šími trénermi sú Ján Pčola a Andrej ale aj krivdy, ktoré vyplývajú zo sub- V Box Klube BOXER momen-
Suchoňa na Batkovej smerom k diaľ- Baďura. Takáto početnosť umožňuje jektívnosti verdiktov pri zápasoch tálne majú približne päťdesiat do-
nici. Priestory sú mestské, majú ich v flexibilne ísť v ústrety požiadavkám neukončených pred limitom. chádzajúcich na pravidelnej alebo 
prenájme: síce dlhodobom, ale zase na tréningy rôzneho typu vrátane sporadickej báze. Zaujímavosťou 
nie na dekády, aby im dávalo ekono- rozdelenia na skupinové a individu- OBAVY SÚ NEOPODSTATNENÉ je, že zázemie v ňom kedysi prie-
mický a prevádzkový zmysel pustiť sa álne. V telocvični sú cez pracovný bežne našiel aj Attila „Pumukli“do rozsiahlej rekonštrukcie za vlast- týždeň v podstate celé dni, na bráne Molnár si povzdychne, že pováž- Végh, dnes legenda odvetvia MMA. né prostriedky. Vedia prefungovať je nalepené telefónne číslo, online livo veľa detí musia najprv naučiť V boxerni však už hostili aj rapera aj pod fľakmi po zatečení, nerepcú. verzia kontaktu spočíva vo face- také základy všeobecnej pohybovej Majka Spirita, rukavice si gurážneNa samotný chod klubu každoročne bookovom profile. výbavy, ako je kotr- navliekol trojnásobný Futbalistaprispieva mestská časť Dúbravka, bez Mimochodom, za melec vpred: „Pre roka v SR Dušan Tittel, vo forme sajej pomoci by to sotva išlo. vedľajšími dverami Na základe bohatých nás bol v mladosti tam udržiava riaditeľka noblesného Vďaka komplexnosti ponuky si v sa skrýva indoorový skúseností som pre- najväčší trest, že Krištáľového krídla Katarína Srkala, Box Klube BOXER nájdu to svoje na- kurt na plážový vo- svedčený, že je to priam sme nemohli ísť von 
ozaj všetci: muži, ženy, seniori aj deti, lejbal alebo tenis. naopak. Problémové deti športovať. Dnes je v minulosti tenistka. 

Navyše, širokej verejnosti je k dis-zároveň adepti vrcholových súbojov, „Za tie roky sa tu sa zvyknú u nás upratať, to zákaz elektroni-
ale aj vyznávači aktívneho životného vystriedali stovky lebo sa odreagujú kon- ky. Tak to potom aj pozícii aj svojpomocne vybudovaný 
štýlu bez ambícií pridávať súťažnú ľudí. Niektorí sa aj vyzerá. Usilujeme sa vonkajší workout hneď pri vstupe

trolovaným spôsobom a vedľa zákutia, ktoré rozmermi a oko-nadstavbu. V neposlednom rade záu- s veľkým odstupom teda svojou troškoupriučia sa rešpektu i hod-jemcovia o funkčnú sebaobranu. litými nástennými maľbami evokuje času zastavia na prispieť k nápravenotám. Tie šikanované ring: „Všimli sme si, že hanblivejším nostalgickú vizitu nemilého stavu.“ 
TRÉNER I MENTOR alebo konzultáciu. zase nadobudnú sebave- Kouč rezolútne cvičiacim vyhovuje toto miesto po-

Som nielen tréner, domie a zdatnosť na to, zaháňa eventuálne merne mimo zvedavých pohľadov. 
„Priznajme si, v poslednom spo- ale aj mentor. Sna- aby sa dokázali ubrániť, obavy rodičov, že Sme len radi, keď ho ľudia využíva-

menutom prípade prevažujú skôr žím sa byť príkla- ak ani opakované upo- úpolový šport môže jú. Samozrejme, ak ho využívajú na 
záujemkyne. Inštruktážne videá v te- dom životosprávou zornenia nepostačia na mať zlý vplyv na to, na čo je určené.“ Nevzťahuje sa 
levízii alebo na internete sú pekné, ale aj správaním a vní- odradenie útočníka. ich potomkov: „Na to napríklad na parkovanie nákup-
realita zložitejšia. Na to, aby 50-kilo- mať ľudskú stránku, základe bohatých ných vozíkov, ktoré padli za obeť

Oliver Molnár, vá baba premohla agresora vyložene často som bútľavá skúseností som chuligánskej zábave neohľaduplnejšéf Box Klubu BOXER silou, potrebuje chvaty z džuda a aj v vŕba pri osobných či presvedčený, že je k cudziemu majetku.
takom prípade je relatívne, či to napo- pracovných problé- to priam naopak. V tomto kontexte bolo len milou 
kon bude stačiť na definitívne odraze- moch,“ deklaruje 44-ročný niekdajší Problémové deti sa zvyknú u nás kuriozitou, keď Molnár preventívne 
nie hrozby. Nepriaznivý hmotnostný reprezentant a olympijský kandidát upratať, lebo sa odreagujú kontrolo- oslovil nesúrodo a podozrivo pôso-
rozdiel si žiada šikovné, ba až záker- Oliver Molnár, okrem iného piaty z vaným spôsobom a priučia sa rešpek- biacu partiu tmoliacu sa pri wor-
né výpady na citlivé zóny – genitálie, MEJ 1997 v Birminghame. tu i hodnotám. Tie šikanované zase koute Box Klubu BOXER. Vysvitlo, 
hrtan, oči, pričom veľkou výhodou sú Vyrastal na nitrianskom sídlisku nadobudnú sebavedomie a zdatnosť že ide o hráčov plniacich úlohu z
dlhé nechty,“ popisuje trojnásobný Chrenová, ktoré je množstvom zele- na to, aby sa dokázali ubrániť, ak ani neškodnej digitálnej výzvy. Súrad-
majster Slovenska Oliver Molnár. ne a citlivou celkovou urbanistickou opakované upozornenia nepostačia nice ich v rovnakom čase zaviedli na Klub kedysi dával dokopy s Eduar- koncepciou dosť podobné Dúbravke. na odradenie útočníka.“ identickú kótu. 

Rozbíjanie stereotypov a predsudkov v súvislosti s boxom sotva môže mať presvedčivejšiu podobu. Šéf klubu stojí úplne vľavo. 
Foto: Box Klub BOXER 
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M. Raffaová a R. Komorovský 
Modrá sála Domu kultúry 

Dúbravka bola počas dru-
hej januárovej soboty dejiskom 
prvých majstrovstiev Dúbravky 
v stolnom tenise žien a mužov. 
Premiérový dúbravský šampio-
nát dospelých otvoril starosta 
Martin Zaťovič. Prvými víťaz-
mi sa stali Mária Raffaová a 
Róbert Komorovský. 

JOZEF PETROVSKÝ 

O prvenstvo v turnaji bojovalo 37 
mužov a sedem žien, ktorí v deň ko-
nania podujatia mali 18 rokov a viac. 
Muži hrali skupinách, z ktorých osem 
víťazov postúpilo do štvrťfinále, po-
tom najlepší do semifinále a násled-
ne do finále. Ženy mali dve skupiny, 
z ktorých dve najlepšie postúpili do a 
semifinále a víťazky do finále. 

Treba zdôrazniť, že súťaž žien 
ovládli seniorky. Obsadili prvé, druhé 
a štvrté miesto. Medzi nich sa dostala 
iba 36-ročná Zuzana Lukaszová, kto-
rá získala bronzovú medailu. Mimo-
chodom M. Raffaová je päťnásobnom 
víťazkou turnaja senioriek. Nestratili 
sa ani seniori, z ktorých Marián Gaj-
doš skončil na treťom mieste. 

Ceny pre najlepších troch v oboch 

Najlepší muži turnaja. Foto: RL 

kategóriách odovzdal zástupca sta-
rostu Marián Bohunský. Riaditeľ 
turnaja Radek Šatka po skončení po-
vedal: „Prekvapil nás veľký záujem 
o turnaj, najmä mužov. Ďakujem za 
pomoc a spoluprácu domu kultúry, 
základným školám Beňovského a Ne-
jedlého, ako aj seniorom z denných 
centier 1. a 4. Potešilo nás, že veľa 
hráčov pri odchode domov nám pri-
šlo poďakovať za dobrú organizáciu.“ 

Na turnaji sa odohralo 89 stretnutí 
na šiestich stoloch. 

Ocenené ženy na stupni víťažov. Foto: RL 

VÝSLEDKY: ŽENY – semifinále: M. 
Raffaová – M. Ivančová 2:1, T. Slatkov-
ská – Z. Juhászová 2:0. O tretie miesto: 
Z. Juhászová – M. Ivančová 2:0. Finále: 
M. Raffaová – T. Slatkovská 2:0. 

MUŽI – štvrťfinále: M. Jakuš – M. 
Dandár 1:2, M. Gajdoš – T. Buzinger 
2:0, R. Komorovský – A. Móza 2:0, T. 
Čajka – M. Zedek 2:0. Semifinále: M. 
Dandár – M. Gajdoš 2:0, R. Komorov-
ský – T. Čajka 2:0. O tretie miesto: M. 
Gajdoš – T. Čajka 2:1. Finále: R. Komo-
rovský – M. Dandár 2:0. 

S T R E T N U T I E  P R I  Š A C H O V N I C I  V  K U LT Ú R N O M  C E N T R E  F O N TÁ N A  

Sviatočný turnaj šachu 
Ksviatku Troch kráľov patrí 

v Dúbravke aj šach. V Kul-
túrnom centre Fontána sa 
presne 6. januára konal už 
22. ročník šachového turnaja. 
Sily si v ňom zmeralo až 
91 hráčov. Turnaj sa hral na 
9 súťažných kôl, švajčiarskym 
systémom s časovým limitom 
2 x 15 minút na partiu. 

Turnaj slávnostne otvoril príhovo-
rom Tomáš Buzinger, miestny posla-
nec a šachista, ktorý informoval aj o 
budúcom pláne zorganizovať šachový 
turnaj pre žiakov dúbravských škôl v 
rámci projektu Dúbravskej 4 ligy. 

Po ostrých strategických bojoch 
šachových figúrok na šachovniciach 
vzišli nakoniec víťazi turnaja. V cel-
kovom poradí hráčov zvíťazil Tibor 
Čajka s 8 bodmi, na druhom mieste 
sa umiestnil IM (medzinárodný maj-
ster pozn.red.) Peter Petrán so 7,5 
bodmi a tretie miesto obsadil Karol 
Paluška so 7 bodmi. 

V kategórii seniorov nad 70 rokov 
zvíťazil David Gettler, v kategórii se-
niorov skončil na prvom mieste Mi-
chal Kučera. Medzi juniormi trium-

foval Radovan Vachálek, v kategórii 
starších žiakov zvíťazil Richard Pi-
sarčík a najlepším mladším žiakom 
sa stal Martin Srnák. Medzi ženami 
bola najlepšou šachistkou Miriam 
Weissensteinerová a najlepším hrá-
čom domáceho šachového klubu sa 
stal Martin Nepraš. 

Osobitné poďakovanie patrí ša-
chovému oddielu Tatran Bratislava 
- Dúbravka, Ľuboslavovi Škovierovi, 
riaditeľovi turnaja, Michalovi Vrbovi, 

Zľava: Vrba, Kučera, Srnák, Gettler, Pisarčík, Vachálek, Škoviera 

ktorý dozeral na dodržiavanie pravi-
diel ako rozhodca a Jánovi Vavráko-
vi, technickému riaditeľovi turnaja. 

Veríme, že sa so šachovými hráčmi 
a nadšencami o túto kráľovskú hru 
stretneme na ďalších šachových tur-
najoch, ktoré majú v Dúbravke dlhú 
históriu, najmä vďaka šachovým klu-
bom Tatran Bratislava – Dúbravka a 
Šachovému klubu Dúbravan, ktoré 
radi privítajú nových členov. 

(tb) 

HOKEJ 

● I. liga juniorov (U20), skupi-
na Západ, 27. kolo: HK Spartak 
Dubnica – HOBA 1:2, 28. kolo: HK 
Spartak Dubnica – HOBA 3:4, 31. 
kolo: HC Slovan Bratislava – HOBA 
2:1, 32. kolo: HC Slovan Bratislava 
– HOBA 1:2 pp. Priebežné poradie: 
1. HK Ružinov ´99 Bratislava 75,… 
3. HOBA Bratislava 63. 

● Kaufland extraliga dorastu 
(U18), 24. kolo: Draci Liptovský 
Mikuláš – HOBA 7:2, 26. kolo: 
MHA Martin – HOBA 6:2, 27. kolo: 
HOBA – HK Spišská Nová Ves 0:2, 
28. kolo: HOBA – HK ŠKP Poprad 
2:7. Konečné poradie: 1. HC Slovan 
Bratislava 82,… 15. HOBA Bratisla-
va 23. Nadstavbová časť, B-sku-
pina o udržanie v súťaži, 1. kolo: 
HOBA – HK ‘95 Považská Bystrica 
5:2, 2. kolo: HOBA – MŠK Púchov 
3:1. Priebežné poradie: 1. HOBA 6. 

● Starší žiaci AA (9. ŠHT, U15), 
región Západ, Pohár Jozefa Guba-
lu, 8. kolo: HOBA – Slovan Bratisla-
va-mládež 7:2, 9. kolo: HOBA – HK 
Levice 3:5, 10. kolo: MMHK Nitra 
– HOBA 3:2. Priebežné poradie: 1. 
HK Dukla Trenčín 19,… 5. HOBA 7. 

● Starší žiaci A (8. ŠHT, U14), 
región Západ, Pohár Jozefa 
Gubalu, 2. kolo: Slovan Bratisla-
va-mládež – HOBA 7:3, 3. kolo: HK 
91 Senica – HOBA 1:12, 4. kolo: 
HOBA – HK Dukla Trenčín 1:4. Prie-
bežné poradie: 1. HK Dukla Trenčín 
7,… 4. HOBA 4. 

● Mladší žiaci AA (7. ŠHT, U13), 
región Západ, nadstavbová skupi-
na Jozefa Gubalu, 7. kolo: HOBA 
– HK ´18 Karpatský sokol 1:5, 8. 
kolo: MMHK Nitra – HOBA 6:0. Bez 
poradia. 

● Mladší žiaci A (6. ŠHT, U12), 
región Západ, nadstavbová sku-
pina Jozefa Gubalu, 3. kolo: HK 
91 Senica – HOBA 4:2, 4. kolo: 
HOBA – HK Dukla Trenčín 0:6. Bez 
poradia. 

 

 
  

 
 

 

 

  

 
 

 

  

 
 

 

  

 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 
 

   

  
 

 
  

 
  

 
 

 

 

 
 

 

  

 

 
 

  

 

  
 

 

 

 
 

 

 

 

 

  

VOLEJBAL 

● I. liga junioriek, 13. kolo: ŠŠK 
Bilíkova – SŠŠ Volejbal Nitra 3:1 
a 3:0. Priebežné poradie: 1. ŠŠK 
Bilíkova 56. 

● Kadetky, oblasť Bratislava, 
A-skupina, 9. kolo: ŠVK Pezinok 
– ŠŠK Bilíkova „A“ 0:3, Slávia UK 
Dráčik „C“ – ŠŠK Bilíkova „B“ 3:0. 
Priebežné poradie: 1. ŠŠK Bilíkova 
„A“ 21,… 4. ŠŠK Bilíkova „B“ 5. 

● Kadetky, oblasť Bratislava, 
B-skupina, 9. kolo: ŠŠK Bilíkova 
„C“ – Slávia UK Dráčik „A“ 0:3. Prie-
bežné poradie: 1. Slávia UK Dráčik 
„A“ 26,… 5. ŠŠK Bilíkova „C“ 8. 

(jm) 
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Mužská guľa Kajovi nič neodpustila 
Talentovaný vrhač dú-

bravského klubu Hraj na 
tie nohy Karel Šula mlad-
ší má za sebou prvý rok 
medzi mužmi. Prechod na 
ťažšiu guľu mu dal zabrať,
ale chlieb sa bude lámať 
až budúci rok na ME do 23 
rokov v Bergene. „Musí tam
urobiť výsledok minimálne 
do prvej šestky. Taký je náš 
cieľ,“ vraví jeho otec a tréner 
Karel Šula starší. 

JURAJ MARCINÁT 

Mal patriť k nádejám slovenskej 
výpravy na júlových majstrovstvách 
Európy atlétov do 23 rokov. Spolu s 
prekážkarkou Viktóriou Forster. Ani 
jednému z nich účinkovanie v Espoo 
nevyšlo. Piaty guliar z juniorských MS 
2022 v Cali bol v 15-člennom štarto-
vom poli najmladší, navyše po choro-
be a na hony vzdialený od jarnej for-
my. Na šampionát sa napokon dostal 
bez limitu 17,80. Chýbalo mu k nemu 9 
cm. V pretekoch motyka nevystrelila: 
výkonom 16,04 zdolal iba jediného sú-
pera. „Do Fínska sme ani nechceli ces-
tovať. V rozcvičke hodil za 17 metrov, 
ale v súťaži pokusy vyslovene pokazil. 
Odišiel s dlhým nosom a trochu mu to 
znechutilo sezónu,“ povedal Karel Šula 
starší k pretekom, ktoré mali byť pre 
mladého vrhača vrcholom roka. 

ANI JEDEN POKUS NEULETEL 

Rok 2023 bol pre mladého Dúbrav-
čana prelomový v športovom aj mimo-
športovom živote. Vyrástol z junior-
skej kategórie, čo znamenalo prechod 
na guľu ťažšiu o 1,26 kg, a ukončil 
štúdium na súkromnom IP gymnáziu 
v Petržalke, kam prestúpil po dvoch 
rokoch na Strednej športovej škole na 
Ostredkovej. V škole maturitu zvládol, 
v guliarskom kruhu sa vytrápil. 

„Bola to moja prvá sezóna medzi 
mužmi, guľa je o niečo ťažšia a nie 
všetko vždy ide podľa predstáv. Na-
priek tomu som sa dostal na vrcholnú 
súťaž, za čo som rád,“ zhodnotil Kajo 
uplynulý atletický rok. Kouč víťaza 
ankety Atlét roka 2022 v mládežníc-
kej kategórii je k minulej sezóne kri-
tickejší: „Kajo si sedemkilovou guľou 
osemkrát zlepšil osobný rekord. Ale 
zlepšil sa iba o presne 30 centimetrov, 
čo je podľa mňa málo. V tomto svetle 
to hodnotím ako neúspech.“ 

Začiatok roka bol pritom veľmi 
sľubný. Na januárovom halovom 
bronzovom mítingu World Athletics 

Indoor Tour v českom Jablonci hodil 
17,49 a zdalo sa, že 18 metrov je na 
spadnutie. „Psychicky by mu to bolo 
veľmi pomohlo. Poznám to z vlastnej 
skúsenosti. Ja som na métu 20 met-
rov čakal tri roky, ale 
keď som ju zlomil, 
tak som toľko hodil 
šesťkrát za sebou. V 
hale sa mu to aj poda-
rilo, ale odmávali mu 
prešľap, ktorý podľa 
mňa nebol. Na halo-
vých majstrovstvách 
Slovenska bol potom druhý za 17,52, 
ale osemnástka stále odolávala a to 
ho nahlodalo,“ tvrdí 64-ročný rodák z 
moravský Rakvíc a priznáva, že náči-
nie s váhou 7,26 kg robilo mladému si-
lákovi ťažkosti: „Šesťkilovou a päťkilo-
vou guľou hádzal Kajo božsky, tam sa 
prejavila jeho výbušnosť. Ale dospelác-
ka guľa je preňho predsa len ťažká. Na 
tomto prechode si už vylámalo zuby 
veľa vrhačov.“ 

Napriek tomu si Šula mladší na jar 
na pretekoch v Trnave hneď prvým 
pokusom hodil nový osobák 17,71. „Bol 
namotivovaný aj na viac, ale nechal sa 
rozhodiť a odvtedy sa sezóna tak neja-
ko rozsypala. Žiaľ, ani jeden pokus mu 
počas nej neuletel, čo sa často nevidí,“ 
zosumarizoval Šula starší. 

Pridali sa aj zdravotné problémy s 

Karel Šula mladší so svojím otcom a trénerom. Foto: archív K. Šula st. 

Dospelácka guľa je 
preňho predsa len ťažká. 

Na tomto prechode
 si už vylámalo zuby 

veľa vrhačov. 
Karel Šula starší. 

„tenisovým“ lakťom, čo je pre vrhača 
limitujúca záležitosť. „Chceli sme viac 
zapracovať na sile, ale trochu sme to 
prehnali. Z otočky odvtedy hádzal 
veľmi zle a podľa toho to dopadlo aj v 

Espoo,“ konštatoval 
tréner. 

V závere sezóny 
si Šulovci aspoň 
čiastočne vylepšili 
náladu. Kajo si bez 
špecializovaného  
tréningu posunul 
osobák v disku na 

veľmi solídnych 50 m a rovnako ako v 
guli mu patrilo druhé miesto v sloven-
ských tabuľkách 2023. 

UČÍ SA OD BORCOV 

Na Slovensku nemá Karel Šula ml. vo 
svojej vekovej kategórii konkurenciu. K 
juniorským (2021 a 2022) pridal začiat-
kom júla aj titul do 23 rokov. Šulovcom 
však ide o viac ako o slovenské tituly či 
rebríčky. „Kajo musí udržať trend zlep-
šovania. Do roku a pol by sa mal dostať 
cez 19 metrov a potom sa môže pomaly 
posúvať. Inak v tom nevidím zmysel,“ 
tvrdí otec. Syn musí podľa neho nabrať 
nie len silu, ale aj skúsenosti. V tomto 
mu pomohli súťaže za účasti guliarov, 
ako boli Čech Tomáš Staněk (bronzový 
z ME 2022) na Jabloneckej hale alebo 

skvelý Američan Payton Otterdahl (5. 
z MS 2023), ktorý na P-T-S v Banskej 
Bystrici utvoril nový rekord mítingu 
22,11. „Bol to super pocit súťažiť s ta-
kým borcom. Prehodili sme pár slov, 
je to veľmi pohodový chlapík a výkon-
nostne je na tom úžasne. Od takýchto 
atlétov sa vždy niečo naučím, veľa mi to 
dáva. Spoznávam aj mladých vrhačov a 
verím, že sa s nimi v budúcnosti budem 
stretávať častejšie,“ vraví Dúbravčan, 
ktorý práve Otterdahla označil za svoj 
atletický vzor. „Pripomína mi to moje 
skúsenosti s Brianom Oldfieldom, čo 
bol skvelý americký guliar, ktorý pre-
slávil techniku otočky. V roku 1983 há-
dzal na P-T-S a od neho som sa naučil 
veľmi veľa vecí. To sa na človeka nalepí, 
aj keď tam robí iba takpovediac křoví,“ 
pritakáva Šula starší, dvakrát piaty na 
halových ME (Budapešť 1988, Haag 
1989). 

IDEM SI SVOJOU CESTOU 

Nová halová sezóna, tretia vo far-
bách dúbravského klubu Hraj na tie 
nohy, klope na dvere, ale Šulovci sa 
tentoraz nikam neženú. V roku 2024 
ich nečaká žiadne vrcholné medziná-
rodné podujatie. Kľúčové teda bude 
zlepšenie silových parametrov a rast 
výkonnosti. V príprave si vystačia s 
posilňovňou, na jar a v lete s kruhom 
na ZŠ Sokolíkova a novým sektorom 
na zrenovovanej „Adlerke“. 

„Rozhodli sme sa, že nebudeme le-
piť halovú sezónu, Kajo sa musí naj-
skôr zlepšiť silovo, aby z neho bol väčší 
chlap. Česká skupina okolo Tomáša 
Staněka nás volala do Juhoafrickej 
republiky, ale my nemáme veľmi radi 
teplo,“ prezradil Šula starší. 

Talent vysoký 196 cm a vážiaci 
110 kg by sa uspokojil s prekonaním 
hranice 18 metrov, ale otec rúbe vyš-
šie: „Tento rok je náš cieľ udržať sa v 
európskych tabuľkách tejto vekovej 
kategórie do desiateho miesta, aby 
si Kajo obhájil pozíciu v top tíme. To 
znamená, že musí hádzať niekam k 19 
metrom.“ Všetko ich úsilie bude sme-
rovať k sezóne 2025 a ME do 23 rokov. 
„V Bergene musí urobiť výsledok mi-
nimálne do prvej šestky. Taký je náš 
cieľ,“ tvrdí Karel Šula starší. 

Atletická rodina však myslí aj na 
obdobie po kariére dvadsaťročného 
Karla. Voľba padla na štúdium práva 
na Paneurópskej vysokej škole. „Idem 
si svojou cestou, chcem rozhodovať o 
svojej budúcnosti. Dlho som sa pred 
maturitou rozhodoval a myslím si, že 
som si vybral dobre. Nie je to jedno-
duché, ale baví ma to a celkom sa mi 
darí,“ zakončil nádejný guliar. 
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